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1. BÖLÜM 
MECLİS GÜNDEMİ 
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   Konak/İZMİR              
                          (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
 

 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
 

 II. GEÇEN TOPLANTI TUTANAĞINDA MADDİ HATA YAPILIP YAPILMADIĞININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 III. MECLİS ÜYELERİNCE VERİLECEK ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 IV. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMELERE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 
 

 1. 17-22 Eylül 2023 tarihlerinde Suncheon/Güney Kore'de düzenlenen 75.AIPH Expo Conference and 
Tour Of 2023 International Garden'a (Yeşil Şehir Konferansı) katılmak, EXPO İzmir 2026 proje 
sunumunu gerçekleştirmek ve Suncheonman Uluslararası Bahçe Fuarı ve Yeşil Projeler turunda teknik 
incelemelerde bulunmak üzere Etüd ve Projeler Dairesi Başkanı Vahyettin AKYOL (S.No: 9108) 
katılım sağlamış olup; söz konusu program dâhilinde 16/09/2023-21/09/2023 tarihleri arasında 
görevli-izinli sayılması, personelin uçakla gidiş-dönüş ulaşım masraflarının, şehir içi ulaşım, 
konaklama, iaşe, müze konferans ve teknik gezi katılım ücretleri ile diğer tüm giderlerin (yurt dışı 
seyahat sigortası, yurt dışı geçerli PCR test ücreti, yurt dışı çıkış harcı vb.) Proje Yönetim ve 
Koordinasyon Şube Müdürlüğünün 03.3.3.01 Yurtdışı Geçici Görev Yollukları Harcama Kaleminden 
karşılanmasına yönelik alınan ilgili Başkanlık Oluru ve davetiye ekte sunulmuştur. Sayın Meclisimizin 
bilgilerine arz olunur. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (Etüd ve Projeler 
Dai.Bşk.E.1555401) 
 

 2. Türkiye Ortak Nesiller Entegrasyonu (T-ONE) Derneği Türkiye'nin kültürel mirasını, tarihi ve 
doğal zenginliklerini ve ortak değerlerini uluslararası platformlarda tanıtmayı hedefleyerek 2014 
yılında kurulmuştur. Derneğin amacı geleneksel ve çağdaş değerlerimizi koruyarak, kültürel 
mirasımız, tarihi ve doğal zenginliklerimizle Türkiye ile dünya ülkeleri arasında köprüler oluşturup 
ülkemizin geleceğine katkıda bulunmaktır. Bu amaçla, Ceneviz Ticaret Yolu'nda Akdeniz'den 
Karadeniz'e Kadar Kale ve Surlu Yerleşimleri'' adıyla yürütülen proje kapsamında Turkey One 
Derneği ve T.C Kültür ve Turizm Bakanlığı girişimleriyle başlatılan ortak çalışma ile İtalya'nın 
Genova kentinde 18-19 Eylül 2023 tarihleri arasında düzenlenen etkinliğe 18-19 Eylül 2023 tarihleri 
arasında Özel Kalem Müdürü kadrosunda görev yapmakta olan Kerem Ziya YANGÖZ katılım 
sağlamıştır. İlgili personelin ulaşım (havayolu ile), konaklama, günlük harcırah giderleri, şehir içi 
ulaşım giderleri ve seyahatle ilgili yapılacak olan tüm yasal giderleri ESHOT Genel Müdürlüğü Özel 
Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.01 Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden 
karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı. (ESHOT-Özel Kalem Md.E.159673/E.1557896) 
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 V. BAŞKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. 2023 DSÖ Avrupa Sağlıklı Şehirler Yıllık İş Toplantısı ve Teknik Konferansı ''Herkes İçin Sağlık ve 
Refah, Sağlıklı Şehirler Hareketi'nin 35. Yılını Kutluyoruz'' temasıyla Çevre ve Sağlık Dairesi Sağlıklı 
Şehirler Sekreterliği koordinesinde 21-23 Kasım 2023 tarihleri aralığında Hollanda'da 
gerçekleştirilecek olup, davet kapsamında söz konusu etkinliğe 20-24 Kasım 2023 tarihleri aralığında 
İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Üyesi Saadet ÇAĞLIN'ın katılması, konaklama, ulaşım (hava 
yolu ile direkt/ aktarmalı) giderleri, günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım giderleri, seyahat ile 
ilgili gri pasaport işlemleri ve diğer yasal giderlerinin (pasaport harcı, yurt dışı çıkış harcı, alan 
vergisi, seyahat sigortası, vize ücretleri, Covid-19 PCR testleri vb.) Özel Kalem Müdürlüğü 
Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karşılanması hususlarının 
görüşülmesi. (Özel Kalem Md.E.1564553) 
 

 2. Kültürün sürdürülebilir şehirlerin ayrılmaz bir parçası olduğunu vurgulayan ve dünyanın dört bir 
yanındaki şehirlerden deneyim ve yeniliklerin paylaşılmasını teşvik eden UCLG Kültür Zirvesi'nin 
beşincisi, 28 Kasım 2023 - 1 Aralık 2023 tarihleri arasında İrlanda'nın Dublin Kentinde gerçekleştirilecek 
olup; söz konusu Kültür Zirvesi’ne ESHOT Genel Müdürlüğü Özel Kalem Müdürü kadrosunda görev 
yapmakta olan Kerem Ziya YANGÖZ’ün katılması, 27 Kasım 2023 - 2 Aralık 2023 tarihleri arasında 
görevli-izinli sayılması, ulaşım (havayolu ile), konaklama, günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım 
giderleri ve seyahatle ilgili yapılacak olan tüm yasal giderlerin ESHOT Genel Müdürlüğü Özel Kalem 
Müdürlüğü Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karşılanması hususlarının 
görüşülmesi. (ESHOT-Özel Kalem Md.E.161842/E.1570699) 
 

 3. 25 Ekim 2023 – 06 Kasım 2023 tarihleri arasında Avusturalya’nın Melburn Şehrinde 
gerçekleştirilmesi planlanan Türkiye Cumhuriyeti’nin Yüzüncü Yıldönümü Kutlama Konseri için 
Belediyemize katılım daveti iletilmiş olup; söz konusu konsere Türk Sanatçı Heyeti içerisinde Kültür 
ve Sanat Dairesi Başkanlığı Etkinlik ve Organizasyon Şube Müdürlüğünde Memur kadrosunda görev 
yapmakta olan Bingül KONYA’nın tüm seyahat ve konaklama masraflarının Türkiye Cumhuriyeti 
Yüzüncü Yıl Melburn Kutlama Komitesi tarafından karşılanmak üzere anılan tarihler arasında görevli 
– izinli sayılarak katılması hususunun görüşülmesi. (Kültür ve Sanat Dai.Bşk.E.1564040) 
 

 4. 24-27 Ekim 2023 tarihleri arasında Almanya’nın Düsseldorf kentinde gerçekleştirilecek olan ve                 
iş yerlerinde güvenlik ve sağlık konularında dünyanın lider ihtisas fuarı olarak addedilen A+A İş 
Güvenliği ve Sağlığı Fuarına Belediye Başkanlığımızı temsilen İnsan Kaynakları ve Eğitim Dairesi 
Başkanlığına bağlı İş Sağlığı ve Güvenliği Şube Müdürlüğünde Şube Müdürü olarak görev yapmakta 
bulunan Hatice ŞAĞIN ve İş Güvenliği Şefi olarak görev yapmakta bulunan Okan İBİŞ’in katılım 
sağlaması ile konaklama, ulaşım giderleri, günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım giderleri, seyahat 
ile ilgili pasaport işlemleri ve diğer yasal giderlerinin (pasaport harcı, yurt dışı çıkış harcı, alan vergisi, 
seyahat sigortası, vize ücretleri, COVİD-19 PCR testleri vb.) İş Sağlığı ve Güvenliği Şube Müdürlüğü 
Bütçesinin Yurtdışı Geçici Görev Yollukları bütçe kodundan karşılanması, Belediye Meclisimizin 
11/09/2023 tarihli ve 05.895 sayılı Kararı ile uygun görülmüş; bu bağlamda adı geçen personellerin 
fuara katılımı için ödenmesi gereken 3 günlük kişi başı giriş ücreti olan 74’er Euro’nun İş Sağlığı ve 
Güvenliği Şube Müdürlüğü Bütçesinin Kurslara Katılma ve Eğitim Giderleri kodundan karşılanması 
hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim Dai.Bşk.E.1560968) 
 

 5. Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Norm Kadro İlke ve Standartlarına Dair 
Yönetmeliğin 10. ve 11. maddeleri gereğince düzenlenen ve söz konusu Yönetmeliğin ekinde yer alan 
Ek-5 Belediye ve Bağlı Kuruluşları ile Mahalli İdare Birlikleri Kadro Cetvellerinden (II) ve (III) sayılı 
Dolu-Boş Kadro Değişikliklerine ilişkin Cetvellerde belirtilen kadroların iptal ve ihdası için önerge 
ekindeki evrakların incelenerek karar verilmesi hususunun görüşülmesi. (İnsan Kaynakları ve Eğitim 
Dai.Bşk.E.1565290) 
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 6. Adıyaman ili, Besni ilçesi, Kesmetepe Belediye Başkanlığının talebi doğrultusunda;  35 P 0697 
plakalı, Renault Megane marka, 2004 model otomobilin, Adıyaman ili, Besni ilçesine bağlı 
Kesmetepe Belediye Başkanlığına bedelsiz olarak hibe edilmesi hususunun görüşülmesi. (Makine 
İkmal Bakım ve Onarım Dai.Bşk.E.1561941) 
 

 7. Çeşme Belediye Başkanlığının 20/09/2023 tarihli ve 71351 sayılı Yazısı ve eki krokilere konu; 
Dalyan Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 4057/1 no’lu Sokağın, 8110 ada, 1 no’lu parselin 
kuzeybatı köşesinden başlayarak güneydoğu yönüne doğru devam edip 4057 Sokağın bir kısmını da 
içine alacak şekilde 863 ada, 1 no’lu parselde son bulan yolun “4057/1” no’lu Sokak olarak 
isimlendirilmesi, 4507 no’lu Sokağın ise; yeni düzenlenen 4057/1 no’lu Sokaktan başlayıp (6521 ada, 
1 no’lu parselin kuzeybatı köşesinden) güneybatı yönüne doğru devam ederek 4059 no’lu Sokakta son 
bulan yolun “4057” no’lu Sokak olarak isimlendirilmesi taleplerinin görüşülmesi. (Harita 
Dai.Bşk.E.1566135) 
 

 8. Seferihisar Belediye Başkanlığının 20/09/2023 tarihli ve 129945 sayılı yazısı ve ekindeki krokiye 
konu; Ulamış Mahallesi sınırları içerisinde bulunan 1402 no’lu Sokağın, mevcut bitim noktasından 
doğu yönüne doğru devam ederek 295 ada, 84 parsel ile 307 ada, 209 no’lu parsele kadar uzatılıp 
“1402” Sokak olarak isimlendirilmesi talebinin görüşülmesi. (Harita Dai.Bşk.E.1562045) 
 

 9. Karaburun Belediye Başkanlığının 11/08/2023 tarihli ve 22273 sayılı Yazısı ile eki krokiye konu; 
imar planı ve kadastral parsellerde bulunan yollarla ilgili yapılan çalışma sonucunda sokakların 
düzenlenerek isimlendirilmesi gerektiği bildirilerek buna göre; Küçükbahçe Mahallesinde bulunan ve 
önerge ekinde yer alan krokide kırmızı renk ile işaretli Karareis Kümeevleri Yolunun bir kısmı ile 
Petunya ve Günebakan Sokakların tamamının iptal edilerek yeni oluşacak bu yolun “Yunus Emre 
Sokak” olarak; krokide siyah renk ile işaretli T Adası Sokak, U Adası Sokak ve Site Girişi Sokakların 
iptal edilerek 822 ada, 1 no’lu parselin kuzeybatı köşesine kadar uzatılıp oluşan bu yeni yolun “Yunus 
1 Sokak” olarak; krokide yeşil renk ile işaretli isimsiz yolun “Yunus 2 Sokak” olarak; krokide 
lacivert renk ile işaretli isimsiz yolun “Yunus 3 Sokak” olarak; krokide sarı renk ile işaretli isimsiz 
yolun “Yunus 4 Sokak” olarak; krokide mavi renk ile işaretli isimsiz yolun “Yunus 5 Sokak” olarak 
isimlendirilmesi; ayrıca imar adası içerisinde kalan S Adası, Reyhan, Mimoza, Begonya, Manolya, 
Defne, Biberiye, Melisa, Kasımpatı, Sarmaşık, Şakayık, Erguvan, Hanımeli, Meltem, Nilüfer, 
Ortanca, Begonvil, Şebboy, Hatmi ve Sosyal Tesisler Sokakların silinmesi taleplerinin görüşülmesi. 
(Harita Dai.Bşk.E.1566094) 
 

 10. Kesinleşen ilçe sınırları ile komşuluk ilişkisi olan Kemalpaşa ilçesine ait; Bağyurdu 29 Ekim, 
Bayramlı, Cumalı, Damlacık, Hamzababa, Kamberler, Kızılüzüm, Ulucak Mustafa Kemal 
Atatürk, Ovacık, Vişneli, Yenikurudere ve Yeşilköy Mahallelerinin sayısal mahalle sınırlarına 
ilişkin, Kemalpaşa Belediye Meclisinin 01/09/2023 tarihli ve 146 sayılı Kararının; Belediye 
Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda görüşülmesi. (Harita 
Dai.Bşk.E.1568683) 
 

 11. İzmir Kent Konseyi 20’nci Olağan Seçimsiz Genel Kurul ile 29/09/2023 tarihli ve 361 sayılı Talep 
Yazısında; İzmir Kent Konseyinin vizyonu doğrultusunda, Karşıyaka ilçesi, Nergis Mahallesinde yer 
alan parka, ülkemizin profesyonel liglerde görev yapan ilk kadın klasman hakemi Elmas 
ARABACI’nın isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1566062) 
 

 12. İzmir Kent Konseyi 20’nci Olağan Seçimsiz Genel Kurul ile 29/09/2023 tarihli ve 361 sayılı Talep 
Yazısında; İzmir Kent Konseyinin vizyonu doğrultusunda Konak ilçesi, Atilla Mahallesinde yer alan 
parka, ülkemizde iletişim bilimlerinin oluşumuna katkı veren, kadın hakları konusunda önemli 
çalışmalara imza atan, ülkemizin ilk kadın siyaset bilimcisi, ilk kadın akademisyen ve 
gazetecilerinden, Prof. Dr. Nermin ABADAN UNAT’ın isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. 
(Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1566088) 
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 13. İzmir Kent Konseyi 20’nci Olağan Seçimsiz Genel Kurul ile 29/09/2023 tarihli ve 361 sayılı Talep 
Yazısında; Buca ilçesi, Şirinyer Mahallesinde yer alan parka, iş hayatında ve gündelik yaşamda, 
sanatta kadının toplumdaki yeri ve pek çok kadının eşitlik mücadelesine verdiği katkının tüm kadınlar 
ve kız çocukları için model olmaya devam etmesi, sinemada toplumsal cinsiyet eşitliğinin güçlenmesi 
için kadını ikincil konumda gören bakışın değişiminde rol alarak sinemada kadın emeğinin 
görünürlüğüne ve toplumsal cinsiyet eşitliğine değerli katkılar sunan, oynadığı 222 film ile dünyanın 
“En çok film çeviren” kadın oyuncusu ünvanına sahip, devlet sanatçısı, oyuncu, senarist, yönetmen ve 
yazar Türkan ŞORAY’ın isminin verilmesi talebinin görüşülmesi. (Sosyal Projeler 
Dai.Bşk.E.1566117) 
 

 14. İzmir Kent Konseyi 20’nci Olağan Seçimsiz Genel Kurul ile 29/09/2023 tarihli ve 361 sayılı Talep 
Yazısında; sivil toplum örgütlenmelerinin yerel yönetimler bağlamında ve kent yaşamındaki önemine 
dikkati çekmek, kent ve toplum yaşamında iyi örnekleri çoğaltmak, gönüllüğü teşvik etmek ve kent 
konseyinin farkındalığını artırmak ve kentimizin ulusal, uluslar arası düzeyde tanıtımına katkı 
sunulması, toplumun tüm kesimlerinin yerel yönetimlerde sivil toplum yapılanmalarına ilgisinin 
arttırılması ve İzmir Kent Konseyinin “Katılın Beraber Yönetelim” anlayışının yaygınlaştırılması, 
Kültür ve Sanat, Müzik, Bilim, Medya, Spor, İnsan Hakları ve Yürütme Kurulu Özel Ödülü 
kategorilerinde, kişi, kurum ve oluşumlara “İzmir Kent Konseyi Ödülleri” adı altında ödüller 
verilmesi hususunun görüşülmesi. (Sosyal Projeler Dai.Bşk.E.1566138) 
 

 15. Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanlığına bağlı Huzurevi Şube Müdürlüğü tarafından hazırlanan, 
Huzurevi Şube Müdürlüğü Çalışma Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının görüşülmesi. 
(Sosyal Hizmetler Dai.Bşk.E.1545435) 
 

 16. İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırları içerisinde yaşanan nüfus artışı, kent genelinde 
gerçekleştirilen eğitim tesisi ve sanayi yatırımları, bu doğrultuda yaşanan istihdam ve öğrenci artışı ile 
paralel olarak kent genelindeki yolculuk sayısının da artış göstermesi nedeniyle 08/08/2018 tarihli, 
2018/596 no’lu UKOME Genel Kurul Kararı ile uygun görülen “İzmir Ulaşım Ana Planı (UPİ-2030)” 
çalışması kapsamında alınan kararlar, nüfus projeksiyonları, imar planı verileri ve 2030 yılı 
projeksiyonu doğrultusunda oluşturulan ulaşım modeli kalibrasyonu verileri dikkate alınarak 
hazırlanan “Kent Geneli Servis Araçları İhtiyaç Tespit Raporu” doğrultusunda, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi sınırları içerisindeki ‘’S’’ Plakalı araç sayısının ilk etapta 400 adet artırılmasına 23/03/2021 
tarihli, 2021/144 no’lu UKOME Genel Kurul Kararı ile karar verilmiş olup, 12/07/2023 tarihli, 05.725 
sayılı Meclis Kararı ile söz konusu artırılma ihalesinin 10 yıllık kiralama yöntemiyle yapılmasına 
karar verildiğinden, 03/08/2023 tarihli, 01.863 sayılı Encümen Kararı ile söz konusu ihalenin “Kapalı 
Teklif Usulü” yöntemiyle ‘’1.600.000,00-TL+KDV’’ Muhammen Bedel ile 400 adet “Servis” plakası 
kiralanmasına karar verilmiş olup; bu kapsamda  ihale ile ‘’Servis’’ plakası kiralanmasına hak kazanan 
özel/tüzel kişilere (08/09/2023 tarihli, 2023/654 No’lu UKOME Genel Kurul Kararı kapsamında 
belirlenen, Belediyemize tahsis edilen 35 SM 0001 – 35 SM 9999 seriden plaka tescil edilen 
taşımacılar) “İZBB Servis Araçları Yönergesi” kapsamında “Çalışma İzin Belgesi” (Ruhsat) 
düzenlenebilmesi için 2023 yılı Müdürlüğümüz “Gelir Tarifesi”nde yer alan “S Plakalı Servis Aracı 
Çalışma Ruhsatı ve Servis İzin Belgesi Bedeli’’ ile “S Plakalı Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve 
Özel İzin Belgesi Bedeli” tarife isminde yer alan “S Plakalı” kısmının çıkartılarak mevcut tarife 
isimlerinin “Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve Servis İzin Belgesi Bedeli” ve “Servis Aracı 
Çalışma Ruhsatı ve Özel İzin Belgesi Bedeli’’ olarak güncellenmesi hususlarının görüşülmesi. 
(Ulaşım Dai.Bşk.E.1554332) 
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 17. Bergama İlçesinde UKOME Kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran araç sahiplerinin 

üyesi bulunduğu kooperatifler ile İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı Ulaşım 
Koordinasyon Merkezi (UKOME) tarafından onaylanacak güzergâhlar ile sınırlı olmak üzere, İdarece 
oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret Toplama Sistemine 
dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine aktarılması, bölge 
genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne alınarak 
hazırlanan iş planı çerçevesinde belirlenen km'ler üzerinden, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım 
Dairesi Başkanlığınca Bergama ilçesi Kooperatifinden km bazlı ve Belediye Başkanlığımızın uygun 
göreceği süre ile yıllara sari olarak toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi gerçekleştirilmesi ve 
sözleşmenin imzalanması hususlarının görüşülmesi. (Ulaşım Dai.Bşk.E.1568814) 
 

 18. İZBETON A.Ş’nin 05/09/2023 tarihli Olağanüstü Genel Kurul Toplantısında şirket sermayesinin 
986.550.000,00-TL’den 200.000.000,00-TL artırılarak; 1.186.550.000,00-TL’ye çıkarılması kararı 
doğrultusunda Belediyemizin, İZBETON A.Ş içerisindeki sermaye payının korunabilmesi için, payına 
düşen (%98,792'sine tekabül eden) 197.584.000,00-TL’lik rüçhan hakkının kullanılarak sermaye 
artışına iştirak edilmesi hususunun görüşülmesi. (Destek Hizmetleri Dai.Bşk.E.1526686) 
 

 19. Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi Başkanlığı Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğümüzce 28 Ekim 
2023 günü İzmir ili, Güzelbahçe ilçesi, Mithatpaşa Caddesinde 100. Yıl Açık Su Yüzme Cumhuriyet 
Kupası Yarışı gerçekleşecek olup; söz konusu yarışta dereceye giren sporculara, önerge ekinde yer 
alan çizelgede detayları bulunan para ödüllerinin Gençlik ve Spor Şube Müdürlüğünün Ödül, 
İkramiye ve Benzerleri Ödemeler bütçesinden karşılanması hususunun görüşülmesi. (Gençlik ve Spor 
Hizmetleri Dai.Bşk.E.1566158) 
 

 20. ESHOT Genel Müdürlüğünce yapılan personel hizmeti alımı sözleşmeleri kapsamında 2023 Yılı 
Hakediş Ödemeleri için ayrılan bütçe ödenekleri, bu kapsamda çalıştırılan şirket personelinin tabi 
olduğu toplu iş sözleşmeleriyle elde ettikleri kazanımlar ve öngörülemeyen oranlarda gerçekleşen 
enflasyon nedeniyle yetersiz kalmış olup; İdaremizin görev ve hizmetlerinin kesintisiz olarak yerine 
getirilebilmesi için, diğer hizmet alımları tertibine ek ödenek verilmesi ihtiyacı doğduğundan Önerge 
ekinde yer alan tabloda karşılık olarak gösterilen gelir kaynağı toplamı 476.000.000,00-TL tutarında 
ek ödenek verilmesi hususunun görüşülmesi. (ESHOT-Mali Hizmetler Dai.Bşk.E.162143/E.1570700) 
 

 21. ESHOT Genel Müdürlüğünce yapılan Personel Hizmeti Alımı Sözleşmeleri kapsamında 2023 Yılı 
Hakediş Ödemeleri için ayrılan bütçe ödenekleri, bu kapsamda çalıştırılan şirket personelinin tabi 
olduğu toplu iş sözleşmeleriyle elde ettikleri kazanımlar ve öngörülemeyen oranlarda gerçekleşen 
enflasyon nedeniyle yetersiz kalmış olup; Önerge ekinde yer alan tabloda karşılık olarak gösterilen 
bütçe tertiplerinden toplam 243.000.000,00-TL tutarın Diğer Hizmet Alımları Bütçe Tertibine aktarma 
yapılması hususunun görüşülmesi. (ESHOT-Mali Hizmetler Dai.Bşk.E.162149/E.1570712) 
 

 22. İzmir ili sınırları içerisinde, geleneksel altyapısı henüz ortadan kalkmamış olan sınırlı sayıdaki 
özel yörelerde, yerli sığır ırklarının; genetik karakterizasyonu, mevcut yetiştirme koşullarının 
çözümlenmesi ve hayvanların verim performanslarının ortaya konması çok büyük bir ihtiyaç olarak 
tespit edilmiş ve bu ihtiyaçların karşılanmasına yönelik gerekli bilimsel araştırmaların yapılması 
amacıyla İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile Aydın Adnan Menderes Üniversitesi arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Tarımsal Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1543508) 
 

 23. Belediyemiz ile İZBETON A.Ş arasında 16/12/2022 tarihli ve 1550 sayılı Meclis Kararı ile kabul 
edilen Protokol kapsamında; mülkiyeti Orman Bölge Müdürlüğüne ait olan ancak Belediyemize tahsis 
edilen hafriyat toprağı depolama sahaları ve inşaat/yıkıntı atıkları geri kazanım tesisleri İZBETON 
A.Ş'ye devredildiğinden, İnşaat Atıkları Şube Müdürlüğü tarafından geliştirilen “Hafriyat Yönetim 
Sistemi”ne uygun olarak mevcut Protokolün revize edilmesine yönelik 16/06/2023 tarihli ve 655 sayılı 
Meclis Kararına ilişkin İzmir Büyükşehir Belediyesi ile İZBETON A.Ş arasında imzalanmak üzere 
yeniden hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (İklim 
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Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1563340) 
 

 24. Geri dönüşüm agregalarının beton içerisinde yeniden değerlendirilmesini sağlayacak kimyasal 
çözümlerin geliştirilerek, daha az çimento ve doğal agrega tüketilmesiyle birlikte doğanın 
korunmasını, atık yıkıntılarının nihai beton ürünlerine dönüşümü ile geri kazanılmasını sağlamak için 
taraflar arasında kurulacak iş birliği (proje) kapsamında tarafların hak ve yükümlülüklerinin 
belirlenmesine ilişkin SAYEM Çağrısı ve ilgili mevzuatı olan 01/10/2018 yürürlük tarihli Yenilik 
Destek Programları Uygulama Esasları Yönergesi kapsamında TÜBİTAK TEYDEB Sanayi Yenilik 
Ağ Mekanizmaları (SAYEM) Programı İş Birliği Sözleşmesinin kabulü ile söz konusu sözleşmenin 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının görüşülmesi. (İklim 
Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1563593) 
 

 25. Bornova ilçesi, Işıklar Mahallesi sınırları içerisinde yer alan 11084 ada, 1 no’lu parselde mülkiyeti 
Belediyemize ait olan toplam 7.535 m² alanda, Merkez İlçelerden yönlendirilmesi planlanan bitkisel 
menşeili park, bahçe, dal budak vb. ile mobilya atıkları gibi çevre mevzuatında atık kodları uygun 
görülen nitelikteki atıkların, Atıktan Türetilmiş Yakıt olarak piyasaya hazırlanması ve sözü edilen 
atıkların bu amaçla işleneceği bir tesisin kurulması, kurulan tesisin 20 yıl süre ile işletilmesi için 
faaliyet sahasının kiraya verilmesi planlanmakta ve ihaleye esas işin konusuna ilişkin Önergede yer 
alan maddeler doğrultusunda proje ihalesi ile hâlihazırda atık yönetim sisteminde yer alan önemli bir 
noktanın, tamamen kapalı ve çevresel şartların kontrolü açısından daha modern bir ünite formuna 
dönüşmesi sağlanacak olup, söz konusu İşin Sözleşmesinin imzalanması, yapıma esas imalatların 
gerçekleştirilmesi, izinlendirilerek devreye alınması ve tesisin işletmeye alındığı tarihten itibaren                    
20 (yirmi) yıl süre ile kira karşılığı işlettirilmesi işinin, 2886 sayılı Devlet İhale Kanunu çerçevesinde 
ihaleye çıkılması için İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanına ve Belediye Encümenine yetki 
verilmesi ile ilgili karar alınması hususlarının görüşülmesi. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık 
Dai.Bşk.E.1557994) 
 

 26. Buca Belediye Meclisinin; Buca ilçe sınırlarında, depreme dayanıklı yapıların tasarlanması 
amacıyla zemin özelliklerinin iyileştirilmesi ve betonarme yapı tasarımlarında alınması gereken 
önlemlere yönelik 05/06/2023 tarihli, 59 sayılı ile 05/07/2023 tarihli, 64 sayılı Kararlarının 
görüşülmesi. (Yapı Kontrol Dai.Bşk.E.1568758) 
 

 27. Kınık Belediye Meclisinin; 2023 Mali Yılı Çok Yıllı Gelir ve Gider Bütçesine artan ekonomik 
nedenlerden dolayı Önerge ekinde yer alan tablolarda belirtildiği şekilde 125.700.000,00-TL Ek Bütçe 
verilmesine yönelik 06/09/2023 tarihli ve 8/52 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1569885) 
 

 28. Bornova ilçesi, Ergene Mahallesinde, mülkiyeti Belediyemize ait olan; 143 ada, 21 parsele ilişkin, 
İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun kararları doğrultusunda koordinatlı 
haritada gösterilen kısmının "1. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tesciline yönelik hazırlanan 
1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1569624) 
 

 29. Fen İşleri Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Bornova ilçesi, Altındağ Mahallesinde 
yapımı devam eden Buca Onat Tüneli kapsamında, ulaşım bağlantıları ile imar hatlarının 
düzenlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1568461) 
 

 30. Narlıdere ilçesi, Sahilevleri Mahallesi, 8142 ada, 2 parselin “Özel Eğitim Alanı” olarak 
belirlenmesine yönelik, Parsel malikleri tarafından hazırlatılan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1543742) 
 

 31. Kınık ilçesi merkezinde Aşağı, Fatih, Türkcedit ve Yukarı Mahallesi sınırlarında kalan yaklaşık       
11 ha'lık alanı kapsayacak şekilde mülga İzmir 2 Numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma 
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Bölge Kurulunun Kararı ile belirlenmiş olan Kentsel Sit Alanına ilişkin hazırlanan 1/5000 ölçekli 
Koruma Amaçlı Nazım İmar Planı ve Plan Açıklama Raporu önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 
Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1571025) 
 

 32. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; Çeşme ilçesi, Alaçatı Mahallesi, 
“Sürdürülebilir Koruma ve Kontrollü Kullanım Alanı” ile “İzmir Çeşme Kültür ve Turizm Koruma ve 
Gelişim Bölgesi” sınırları içerisinde yer alan 341 ada, 3, 4, 5, 6, 13, 14, 16, 17 ve 22 (eski 15 parsel) 
parsellerin “Mezarlık Alanı” olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı 
Nazım İmar Planı ve 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerilerinin, 7334 sayılı 
Kanununun 5. maddesi - 2634 sayılı Turizmi Teşvik Kanununun 7. maddesi - 1 sayılı 
Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi kapsamında işlem yapılmak 
üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1565568) 
 

 33. İzmir Valiliği İl Milli Eğitim Müdürlüğünün talebi doğrultusunda; Bornova Belediye Meclisinin 
01/09/2023 tarihli ve 184 sayılı Kararı ile uygun görülen, Ergene Mahallesi, 3599 ada, 1 ve 2 
parsellerde yapı yaklaşma mesafelerinin ve emsal değerinin yeniden belirlenmesine yönelik hazırlanan 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1562449) 
 

 34. Bornova ilçesi, Ergene Mahallesinde, mülkiyeti Belediyemize ait olan; 143 ada, 21 parsele ilişkin, 
İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararları doğrultusunda koordinatlı 
haritada gösterilen kısmının "1. Derece Arkeolojik Sit Alanı" olarak tesciline yönelik hazırlanan 
1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat 
Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1569596) 
 

 35. Konak ilçesi, Umurbey Mahallesi, 3535 ada 1, 5, 6 ve 7 parsellere ilişkin Belediye Meclisimizin 
14/06/2023 tarihli ve 05.645 sayılı Kararı ile uygun bulunarak 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında değerlendirilmek üzere 18/01/2021 tarihli ve E68197758-310.01.02-
14062 sayılı yazımızla İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulu Müdürlüğüne 
gönderilen ve Koruma Bölge Kurulunun 24/08/2023 tarihli ve 16441 sayılı Kararı doğrultusunda 
yeniden düzenlenen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği ve Plan Raporu önerisinin,                     
1 sayılı Cumhurbaşkanlığı Teşkilatı Hakkında Cumhurbaşkanlığı Kararnamesi doğrultusunda işlem 
yapılmak üzere karara bağlanması hususunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1552919) 
 

 36. Urla Belediye Başkanlığının 17/08/2023 tarihli ve 109963 sayılı Yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen; Hacıisa Mahallesi, 2102 ada, 1, 2, 3, 4 parsellerin yer aldığı, “Ticaret Alanı” 
olarak planlı imar adasında sehven yazılmayan yapılaşma koşulunun, mevcut yapılaşmalar 
kapsamında Bitişik Nizam, 3 Kat olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1563151) 
 

 37. Dikili Belediye Meclisinin 01/03/2023 tarihli ve 40 sayılı Kararı ile uygun görülen; Salimbey 
Mahallesi, 160 ada, 24 parsel ve çevresine yönelik, 1/1000 ölçekli İzmir Dikili Salimbey Mahallesi 
İlave İmar Planı Değişikliği ve Plan Notu önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1560923) 
 

 38. Dikili Belediye Meclisinin 07/04/2021 tarihli ve 70 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dikili ilçesi, 
18M-1 ve 21N-4 paftalarında Park Alanlarında 4.00 metre x 6.00 metre ebatlarında 2 adet "Trafo 
Alanı" ve Dikili Belediye Meclisinin 06/07/2022 tarihli ve 98 sayılı Kararı ile uygun görülen; Dikili 
ilçesi, 19M-IV, 25J-A, 25J-1B ve 22M-2 paftalarında Park Alanlarında 4.00 metre x 6.00 metre 
ebatlarında 4 adet "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1569635) 
 

 39. Dikili Belediye Meclisinin 07/06/2023 tarihli ve 92 sayılı Kararı ile uygun görülen; Salihler 
Mahallesinde, 7 metrelik yolun bir kısmının Park alanına dahil edilerek Park alanı içerisinde           
2.70 m x 2.60 m ebatlarında "Trafo Alanı" belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli 
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Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1567032) 
 

 40. İzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 31/05/2023 tarihli ve 18236 sayılı 
Kararı ile; "..düzeltildiği şekliyle 2863 sayılı yasa kapsamında sakınca olmadığına.." kararı 
verildiğinden söz konusu Kurul Kararı doğrultusunda hazırlanarak Foça Belediye Meclisinin 
02/06/2022 tarihli ve 148 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli İlave Koruma Amaçlı 
Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1426319) 
 

 41. Güzelbahçe Belediye Meclisinin 03/04/2023 tarihli ve 30 sayılı Kararı ile uygun görülen; Mustafa 
Kemal Paşa Mahallesi, 1880, 1881 ve 1882 no’lu imar adalarının doğu cephesinde bulunan mevcut 
derenin imar planlarına işlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1553349) 
 

 42. Ödemiş Belediye Meclisinin 07/09/2023 tarihli ve 101 sayılı Kararı ile uygun görülen; 
Ödemiş/Lübbey 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı, 1/500 ölçekli Koruma Amaçlı 
İmar Planı, Plan Hükümleri ve Plan Açıklama Raporunun; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 
Koruma Kanunu kapsamında işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1569721) 
 

 43. Kınık Belediye Meclisinin 04/10/2022 tarihli ve 10.50 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kınık ilçesi 
merkezinde Aşağı, Fatih, Türkcedit ve Yukarı Mahallesi sınırlarında kalan yaklaşık 11 ha'lık alanı 
kapsayacak şekilde mülga İzmir 2 Numaralı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 
Kararı ile belirlenmiş olan Kentsel Sit Alanına ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar 
Planı, Plan Notları ve Plan Açıklama Raporu önerisi, 1/500 ölçekli Yerleşim Planı önerisi ve Kentsel 
Tasarım Proje Albümünün; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında 
işlem yapılmak üzere görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1571124) 
 

 44. Aliağa Belediye Meclisinin; Atatürk Mahallesi, 415 Sokağın Planlı Alanlar İmar Yönetmeliğinin 
ilgili maddeleri kapsamında Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin katlarda yer 
alabilmesine yönelik 05/09/2023 tarihli ve 140 sayılı Kararının görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1562901) 
 

 45. İzmir Su ve Kanalizasyon İdaresi Genel Müdürlüğünün 01/09/2023 tarih ve 848178 sayılı yazısı 
doğrultusunda; 19/06/2023 tarihinde revize edilerek yürürlüğe giren, İZSU Su Havzaları Koruma 
Yönetmeliği hükümleri kapsamında, Balçova, Bostanlı, Değirmendere, Ürkmez ve Karaçam Baraj 
Havzalarında bulunan dereler ile derelerin mutlak koruma alanlarının yürürlükteki 1/25000 ölçekli 
Çevre Düzeni Planına işlendiği, 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü Çevre Düzeni Planı 
Değişikliği önerisi ve Plan Raporunun görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1571051) 
 

 46. Kemalpaşa Belediye Meclisinin 01/08/2023 tarih ve 05/132 sayılı kararıyla uygun görülen; 
mevcut 1/1000 ölçekli Mevzii İmar Planı plan notlarından, Teknik Altyapıya ait 2., 3., 4. ve 6. plan 
notlarının kaldırılarak, plan notlarına "2. Altyapı tesisleri için ayrılan taşınmazlar üzerinde ilgili 
kurumlar tarafından projelendirilip, yapım aşamasına geçene kadar ilgili parsel malikleri tarafından 
talep edilmesi halinde kendi mülkiyet sınırları içerisinde ruhsata esas ihtiyaca yönelik altyapı 
projelerini yapabilir." eklenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Mevzii İmar Planı değişikliği 
önerisinin görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1572196) 
 

 47. Mezarlıklar Dairesi Başkanlığının talebi doğrultusunda; İzmir İli, Urla İlçesi, İskele Mahallesinde, 
mevcut durumda mezarlık alanı olarak kullanılan 4484 ada 8 parsel ile 4484 ada 1 parselin bir kısmı 
ve çevresindeki tescil harici alanlara ilişkin, Belediyemiz adına tahsisinin yapılabilmesi amacıyla 
"Mezarlık Alanı" olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar Planı 
ve 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı İmar Planı önerileri İzmir Büyükşehir Belediye Meclisinin 
14.10.2022 tarih ve 05.1264 sayılı kararı ile uygun bulunmuş olup; İzmir 1 Numaralı Kültür 
Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 31.05.2023 tarih ve 15948 sayılı kararında "… "Mezarlık 
Alanında defin yapılabilir. Ancak 1. Maddede belirtilen yapılardan herhangi birinin yapılmak 
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istenmesi halinde ilke kararı gereği Koruma Kurulu izni alınması zorunludur." şeklindeki 5. 
Maddesinin eklenmesi şartıyla tadilen uygun olduğuna…" denilmiş olup anılan Kurul Kararı 
doğrultusunda hazırlanan 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama İmar Planı önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1572753) 
 

 48. Finansmanı Dünya Bankası (DB) tarafından karşılanan ve İller Bankası A.Ş. (bundan sonra 
"Banka" olarak anılacaktır) tarafından yürütülen "Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi" 
kapsamında, Bankanın Belediyemize Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi'nin yapım işi 
için kullandırılacak olduğu 20.000.000,00 Avro tutarındaki krediye ilişkin Alt Kredi Anlaşması ve 
eklerini imzalamaya, Belediyemiz proje gelirlerinin, Alt Kredi Anlaşması ile kullandırılacak kredinin 
teminatı olarak gösterilmesine, teminata konu proje gelirlerinin yetmemesi halinde, Belediyenin diğer 
gelirlerinin de Alt Kredi Anlaşması ile kullandırılacak kredinin teminatı olarak gösterilmesine, söz 
konusu gelirlerin yetmemesi durumunda Banka ve Hazine ve Maliye Bakanlığı'nca dağıtılan yasal 
paylarımızın mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı kalmaksızın tamamının 
teminat olarak gösterilmesine, her türlü vergi, resim, harç ve giderleri Belediyemizce karşılanmak 
üzere, Belediyemiz adına; Bankaca belirlenecek ticari bankanın Belediyemiz yöresinde bulunan 
şubesinde Teminat Hesabı açılması için gerekli belgeleri imzalamaya ve Belediyemiz adına proje 
gelirlerinin Teminat Hesabına aktarılmasına, söz konusu Teminat Hesabına Banka lehine 1. derece ve 
1. sırada ve süresiz olarak rehin tesis edilmesi için gerekli evrakı imzalamaya, proje gelirlerinin 
tahsilatlarını yapan bankalara Belediyemiz gelirlerinin Teminat Hesabına düzenli aktarımının 
sağlanması için Muvafakatname vermeye ve proje gelirlerinin Belediyemizce tahsil edilen kısmına ait 
muhasebe hesapları altında Teminat Hesabına aktarılmak üzere detay hesapların açılmasına, bu amaca 
uygun olarak Belediyeyi borç altına sokabilecek her türlü sözleşmeyi ve evrakı imzalamaya, 
gösterilen teminatların kredi geri ödemesinde yetersiz kalması halinde, Belediyemiz mülkiyetindeki 
her türlü menkul ve gayrimenkulü Bankaya rehin etmeye ve ipotek vermeye, Krediye teminat 
gösterilen gelirler kaldırılır veya veriliş şekli değiştirilirse, krediden kaynaklanacak geri ödemelerin, 
her ne ad altında olursa olsun, bu gelirlerin yerine konulacak gelir ve menfaatler ile kanun gereğince 
dağıtılan payların mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bakılmaksızın tamamından 
tahsil edilerek yapılması konusunda Bankaya yetki verilmesine, Krediye konu proje ile ilgili 
Belediyenin her türlü hak ve alacaklarını Bankaya terhin ve temlik etmeye, Belediyeye ait her türlü 
ticari işletmeyi Bankaya rehin vermeye, Bankanın mevcut mevzuatı ve bunda meydana gelebilecek 
her türlü değişiklik çerçevesinde, krediye konu işle ilgili her türlü işlemi yapmaya ve eksik işleri 
tamamlamaya, bahsi geçen tespit ve kabul edilen esas ve şartlara göre Belediyemizce Banka'dan 
20.000.000,00 Avro tutarında kredi alınmasıyla ilgili Alt Kredi Anlaşması ve ekleri ile diğer gerekli 
belgeleri imzalamaya, kredinin teminatı olarak gösterilmesi kabul edilmiş olan proje gelirlerinin ve 
diğer gelirlerin teminat olarak gösterilmesine ilişkin iş ve işlemleri gerçekleştirmeye, gösterilen 
teminatların yetersiz kalması halinde diğer borçlandırıcı işlemleri yapmaya ve Teminat Hesabı 
oluşturulması, kredinin kullanılması ve kredi için her türlü iş ve işlemleri yapmaya İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'in yetkili kılınması hususlarının görüşülmesi. (Satınalma 
Dai. Bşk. E.1575624) 
 

 49. Büyükşehir Belediyemizin bağlı kuruluşu olan İzmir Su ve Kanalizasyon İdaresi (İZSU) Genel 
Müdürlüğünün İller Bankası A.Ş.'den kullanacağı, yatırım ve diğer harcamalarda kullanılmak üzere 
yurt içi borçlanmaları için toplam 350.000.000,00 TL (faiz hariç) tutarına kadar gayri nakdi kredi 
kullanılmasına, krediye ilişkin düzenlenen kredi sözleşmelerinden kaynaklanan her türlü ödeme 
yükümlülüğünü sözleşme hükümleri çerçevesinde yerine getirememesi ve/veya kredi teminatlarının 
yetersiz kalması halinde Büyükşehir Belediyemizin Hazine ve Maliye Bakanlığınca ve/veya Banka 
tarafından dağıtılan yasal paylarının mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı 
kalmaksızın tamamının garanti olarak gösterilmesine ve konuya ilişkin her türlü iş ve işlemlerin 
yürütülmesi için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesi 
hususlarının görüşülmesi. (Satınalma Dai. Bşk. E.1573464) 
 

 50. 25/03/2021 tarihli ve 207 sayılı İBŞB Encümen Kararı ile ihaleden plaka almaya hak kazananlara 
dava konusu işlemin tesis edilmesi yönünde alınan 08/03/2023 tarihli 2023/55 No.lu UKOME Genel 
Kurul Kararı kapsamında mağduriyetlerinin giderilmesi talebi doğrultusunda, önerge ekinde yer alan 
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başvurular ve dilekçeler göz önünde bulundurularak 5393 sayılı Belediye Kanununun 18/h maddesi 
kapsamında gerekli değerlendirmelerin yapılması hususunun görüşülmesi. (Ulaşım Dai. Bşk. 
E.1557296) 
 

 51. İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanlığına bağlı Kent Temizliği Şube Müdürlüğünün 
talebi olan 56 (ellialtı) adet 4 m3 Yol Süpürme Aracının, 1 (bir) adet Oto Kurtarıcı Çekici Kamyonun 
(Kayar Kasa) ve Zabıta Dairesi Başkanlığına bağlı Zabıta Trafik Şube Müdürlüğünün talebi olan 1 
(bir) adet Oto Kurtarıcı Çekici Kamyonun ile Makine İşletme Şube Müdürlüğümüzün talebi olan 1 
(bir) adet Oto Kurtarıcı Çekici Kamyonun (Kayar Kasa) Makine İkmal Şube Müdürlüğümüzün 
856.06.1.4.01 Kara Taşıtı Alımları bütçe kodundan satın alınması ve 2023 Yılı T-Cetveline eklenmesi 
hususlarının görüşülmesi. (Makine İkmal Bakım ve Onarım Dai. Bşk. E.1523689) 
 

 52. İzmir Büyükşehir Belediyesi Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğümüzce; Türkiye Fotoğraf Sanatı 
Federasyonu (TFSF) desteği ile Cumhuriyet'imizin 100. Yılı kapsamında İzmir'deki coşkuyu fotoğraf 
kareleriyle ölümsüzleştirmek amacıyla düzenlenmesi planlanan ''İzmir'de Cumhuriyet'in 100. Yıl 
Coşkusu'' adlı Ulusal Fotoğraf Yarışması kapsamında önerge ekinde sunulan şartnamede, Jüri Üyeleri 
ve Raportör ile yarışma sonuçlanana kadar, yarışmayla ilgili olarak gerçekleştirilecek toplantılar için 
önerge eki listede isimleri bulunan katılımcıların ulaşım, konaklama, yemek ve coffee break 
giderlerinin Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğünün Temsil, Ağırlama, Tören, Fuar, Organizasyon 
Giderleri tertibinden karşılanması; jüri üyeleri ve sekreteryaya ödenecek ücretler için Kültür ve Sanat 
Şube Müdürlüğünün Etüd - Proje Bilirkişi Ekspertiz bütçe tertibinden ödenmesi ayrıca yarışma 
sonucu verilecek ödüllerin Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve Benzeri Ödemeler 
tertibinden, Türkiye Fotoğraf Sanatı Federasyonu Yarışma Onay ve Hizmet Katılım Bedelinin Diğer 
Hizmet Alımları bütçe kodundan net olarak ödenmesi hususlarının görüşülmesi. (Kültür ve Sanat Dai. 
Bşk.E.1572814) 
 

 53. Belediyemiz mülkiyetindeki İzmir ili, Selçuk ilçesi, Belevi Mahallesi, 163 ada, 324, 325, 326, 
327, 328 parsel numaralı taşınmazlar ile 185 ada, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 10 parsel numaralı taşınmazların 
İzdoğa Çevre Korunması İyileştirilmesi Müşavirlik ve Proje Hizmetleri Ticaret ve Sanayi Anonim 
Şirketi'ne ayni sermaye olarak devredilmesi hususunun görüşülmesi.  (Emlak Yönetimi Dai. 
Bşk.E.1565272) 
 

 54. 06-08 Kasım 2023 tarihleri arasında İngiltere'nin Londra kentinde her yıl düzenlenen "(WTM) 
World Travel Market Londra Fuarında" kurulacak olan stant ile tüm katılımcılara şehrimizin 
tanıtılması aynı zamanda farklı turizm türlerinde faaliyet gösteren katılımcılarının davet edilmesi 
planlanmakta olup;  bahse konu çalışmaları gerçekleştirmek ve ikili görüşmelerde bulunmak üzere; 
WTM Londra Fuarı'na Dış İlişkiler ve Turizm Dairesi Başkanlığı'na bağlı Turizm Şube Müdür V. 
Melih KAYACIK ve Dış İlişkiler Şube Müdür V. Süheyla Semin SOLAK'ın görevlendirilmeleri, 05-
09 Kasım 2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılmaları, ulaşım (havayolu), konaklama, şehir 
vergisi, şehir içi ulaşım, harcırah, yurtdışı çıkış harcı ve diğer yasal giderlerin anılan personellerin 
ilgili Müdürlük bütçesinin "Yurtdışı Geçici Görev Yolluğu" ödenek kaleminden karşılanması 
hususlarının görüşülmesi. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai. Bşk.E.1571876) 
 

 VI. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. İklim değişikliği, akıllı şehirler, dijital dönüşüm, kent demokrasisi, göç ve ekonomik iş birliği 
konularında faaliyet gösteren, üyesi bulunduğumuz B40 Balkan Şehirleri Ağının Çalışma Grupları 
Toplantısı 01 - 03 Kasım 2023 tarihlerinde Atina'da gerçekleştirilecek olup; bu kapsamda, İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığı Kentsel Adalet ve Eşitlik Şube 
Müdürlüğünde görev yapan İZELMAN A.Ş Personeli Ürün PERÇİN BOYACIOĞLU'nun 
görevlendirilmesi, 31 Ekim 2023 - 04 Kasım 2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılması, 
uluslararası ulaşım (havayolu ile), şehir içi ulaşım, harcırah ve diğer yasal giderlerin (pasaport harcı, 
yurt dışı çıkış harcı, alan vergisi, seyahat sigortası vb.) Kentsel Adalet ve Eşitlik Şube Müdürlüğünün 
Yurt Dışı Geçici Görev Yollukları harcama kaleminden karşılanması hususlarının görüşülmesi. (Sosyal 
Projeler Dai.Bşk.E.1577517) 
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 2. İzmir Büyükşehir Belediyesinin Birimleri arasında yeni bir düzenlemeye gereksinim duyulması 
nedeniyle yeniden hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Teşkilat Şeması”nın görüşülmesi. (İnsan 
Kaynakları ve Eğitim Dai.Bşk.E.1571441) 
 

 3. 2023 Mali Yılı Bütçesinin bazı kodlarında ödeneklerin yeterli gelmeyeceği anlaşılmış olup, 2023 
Yılı bütçesinin tertipleri arasında aktarma yapılması hususunun görüşülmesi. (Mali Hizmetler 
Dai.Bşk.E.1570526) 
 

 4. Finansmanı Dünya Bankası (DB) kaynaklarından karşılanan ve İller Bankası A.Ş (bundan sonra 
"Banka" olarak anılacaktır) tarafından yürütülen "Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi" 
kapsamında, Bankanın bağlı İdaremiz olan İZSU Genel Müdürlüğüne "Türkiye Deprem, Sel ve 
Yangın Acil İmar Projesi" için kullandıracak olduğu 110.000.000,00 Avro tutarındaki krediye ilişkin 
Alt Kredi Anlaşmasını müşterek borçlu ve müteselsil kefil sıfatı ile imzalamaya, Banka ve Hazine ve 
Maliye Bakanlığınca dağıtılan yasal paylarımızın mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti 
oranına bağlı kalmaksızın tamamının Belediyemizce müşterek borçlu ve müteselsil kefil olunan Alt 
Kredi Anlaşması ile kullandırılacak kredinin teminatı olarak gösterilmesine, Krediye konu proje ile 
ilgili Belediyenin her türlü hak ve alacaklarını Bankaya terhin ve temlik etmeye, Belediyeye ait her 
türlü ticari işletmeyi Bankaya rehin vermeye, Bankanın mevcut mevzuatı ve bunda meydana 
gelebilecek her türlü değişiklik çerçevesinde, krediye konu işle ilgili her türlü işlemi yapmaya ve 
eksik işleri tamamlamaya, Bağlı İdaremiz olan İZSU Genel Müdürlüğünce Bankadan 110.000.000,00 
Avro tutarında kredi alınmasıyla ilgili Alt Kredi Anlaşması ve ekleri ile diğer gerekli belgeleri 
müşterek borçlu ve müteselsil kefil sıfatı ile imzalamaya ve kredinin kullanılması ve kredi için her 
türlü iş ve işlemleri müşterek borçlu ve müteselsil kefil sıfatı ile yapmaya, İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mustafa Tunç SOYER'in yetkili kılınması hususlarının görüşülmesi. (Satınalma 
Dai.Bşk.E.1575865) 
 

 5. Barbaros Mahallesi, 5307 Sokak No:66 Bornova/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin 
işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile Grand Plaza A.Ş'ye devri ile 
konuya ilişkin hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1574147) 
 

 6. Atatürk Mahallesi, 8809/17 Sokak No:20/5 Çiğli/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin 
işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile Grand Plaza A.Ş'ye devri ile 
konuya ilişkin hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1568896) 

 7. Gazi Mahallesi, 28/25 Sokak No:25/1 Gaziemir/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin 
işletme hakkının Belediye Meclisimizce belirlenecek süre ve bedel ile Grand Plaza A.Ş'ye devri ile 
konuya ilişkin hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1572735) 
 

 8. Belediye Meclisimizin 31/08/1999 tarihli ve 05.214 sayılı Kararı ile Güzelbahçe Belediye 
Başkanlığı adına tahsis edilen Güzelbahçe ilçesi, Çelebi Mahallesi, 1197 ada, 10 no’lu (eski 1559) 
taşınmazın tahsisine ilişkin alınan kararın iptal edilmesi hususunun görüşülmesi. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1574517) 
 

 9. Karabağlar Belediyesince hazırlanan, Karabağlar 4. Etap (Karabağlar-Günaltay Kesimi) 1/5000 
ölçekli Nazım İmar Planı önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1574424) 
 

 10. Buca ilçesi, Dumlupınar Mahallesi, 10184 ada, 1 parselde Belediye Hizmet Alanı (BHA) 
belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı Değişikliği ve Buca Belediye 
Meclisinin 05/10/2023 tarihli ve 90 sayılı Kararı ile uygun görülen 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerileri. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1579185) 
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 11. Karabağlar Belediye Meclisinin 01/09/2023 tarihli ve 111 sayılı Kararı ile uygun görülen; "4. Etap 

Karabağlar-Günaltay Mahalleleri ve Civarı 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı" önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1574491) 
 

 12. Karşıyaka Belediye Meclisinin 05/09/2023 tarihli ve 150 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atakent 
Mahallesi, 9533 ada, 59 no’lu parselde kayıtlı taşınmazın, uygulama imar planındaki yapılaşma 
koşullarının ve yapı yaklaşma mesafesinin yeniden düzenlenmesine yönelik 1/1000 ölçekli Uygulama 
İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1578371) 
 

 13. Bayraklı Belediye Meclisinin 01/06/2023 tarihli ve 83 sayılı Kararı ile uygun görülen; Fuat Edip 
Baksı Mahallesi, 1996 ada, 11 numaralı parselde, 2.50 m x 4.25 m ebatlarındaki trafo alanının 
kaldırılarak yerine 2 adet 2.50 m x 4.25 m ebatlarında Trafo Alanı belirlenmesine yönelik 1/1000 
ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1579233) 
 

 14. Torbalı Belediye Meclisinin 04/08/2023 tarihli ve 70 sayılı Kararı ile uygun görülen; Muratbey 
Mahallesi, 194 ada, 32 no’lu parselde yer alan "Rekreasyon Alanı"nda 1 adet "Trafo Alanı" 
belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisi. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1579261) 
 

 15. Buca Belediye Meclisinin; Çamlık Mahallesi, Homeros Bulvarının Planlı Alanlar İmar 
Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin 
katlarda yer alabilmesine yönelik 05/07/2023 tarihli, 71 sayılı Kararı ve 02/08/2023 tarihli, 75 sayılı 
Kararının görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1577380) 
 

 16. Buca Belediye Meclisinin 05/10/2023 tarihli ve 2023/91 sayılı Kararı ile uygun görülen; Adatepe 
Mahallesi, Dokuz Eylül Üniversitesi Tınaztepe Kampüs Alanı 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı 
Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1581600) 
 

 VII. KOMİSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile Olten Sanat Vakfı Olten Filarmoni Orkestrası işbirliği 
ile gerçekleştirilecek etkinlikler hakkında Ortak Hizmet Protokolü, 01 Kasım 2023 – 01 Kasım 2024 
dönemi için imzalanmak üzere hazırlanmış olup, önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz 
konusu Protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 
Komisyonları Raporu. (Kültür ve Sanat Dai.Bşk.E.1524440) 
 

 2. İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile Kültür ve Turizm Bakanlığı Güzel Sanatlar Genel 
Müdürlüğü İzmir Devlet Senfoni Orkestrası Müdürlüğü iş birliği ile gerçekleştirilecek etkinlikler 
hakkında Ortak Hizmet Protokolü, 28 Ekim 2023 – 28 Ekim 2024 dönemi için imzalanmak üzere 
hazırlanmış olup, önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanması 
için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Kültür ve 
Sanat Dai.Bşk.E.1524385) 
 

 3. İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanlığı ile İzmir Alsancak Rotary Kulübü, İzmir Devlet Opera ve 
Balesi Müdürlüğü, Dokuz Eylül Üniversitesi Devlet Konservatuvarı Müdürlüğü iş birliği ile 
gerçekleştirilecek "16. Ulusal Genç Solistler Yarışması" hakkında Ortak Hizmet Protokolü, 
31/01/2024-09/02/2024 dönemi için imzalanmak üzere hazırlanmış olup, önerge ekinde yer alan 
Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetki 
verilmesi hususunun oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, 
Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Kültür ve Sanat Dai.Bşk.E.1524494) 
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 4. İzmir Büyükşehir Belediyesi görev ve sorumluluğunda oluşan "Atık Yağların Toplanması, 

Taşınması ve Geri Kazanılması İşi"nin, 2886 sayılı Devlet İhale Kanunu çerçevesinde iki (2) yıl süre 
ile ihaleye çıkılması için İzmir Büyükşehir Belediyesi Başkanına ve Belediye Encümenine yetki 
verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. 
(İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1517037) 
 

 5. Belediyemizce yürütülmekte olan çalışmalar kapsamında, "390 Ada, 33 Parselde Duvar Destek 
İskelesi Uygulama Projeleri Yaptırılması İşi" İzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge 
Kurulunun Kararı ile uygulamaya uygun bulunmuş olup, söz konusu projenin yenileme alanında 
kalması sebebiyle "İzmir Büyükşehir Belediyesi Yenileme Alanlarında Yapılacak İhalelere İlişkin Esas 
ve Usuller Hakkında Yönetmelik"e istinaden yapım ihalesine çıkılabilmesi için 390 ada, 33 Parselde 
Duvar Destek İskelesi Uygulama Projelerinin 5366 sayılı Yıpranan Tarihi ve Kültürel Taşınmaz 
Varlıkların Yenilenerek Korunması ve Yaşatılarak Kullanılması Hakkında Kanun'un 3. maddesine ve 
aynı Kanunun Uygulama Yönetmeliği'nin 17. ve 32. maddelerine istinaden onaylanmasının oybirliği 
ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 
Komisyonları Raporu. (Etüd ve Projeler Dai.Bşk.E.1507001) 
 

 6. Kemalpaşa Belediye Başkanlığı'nın 22/08/2023 tarihli ve 9079 sayılı yazısı ve ekindeki krokiye 
konu; Örnekköy ve Nazarköy Mahalleleri sınırları içerisinde bulunan Baykal Caddesinin, mevcut 
bitim noktasından güneybatı yönüne doğru devam ederek 103 ada 253 no’lu parsel bitimine kadar 
uzatılıp "Baykal" Caddesi olarak isimlendirilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk 
– Kent Konseyi Komisyonları Raporu. (Harita Dai.Bşk.E.1528665) 
 

 7. Fen İşleri Dairesi Başkanlığı tarafından hazırlanan “Fen İşleri Dairesi Başkanlığı Çalışma Usul ve 
Esasları Hakkında Yönetmelik Taslağının” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk 
Komisyonu Raporu. (Fen İşleri Dai. Bşk.E.1504737) 
 

 8. Karşıyaka Belediye Meclisinin; Karşıyaka Belediyesinin 2023 Mali Yılı için kabul edilen Ücret 
Tarife Cetvelindeki 3 m³lük ve 6 m³lük Moloz Konteyner Alım Ücretlerinin akaryakıt fiyatlarında 
yaşanan artış, girdi maliyetinin yüksekliği ve döküm sahasının uzaklığı sebepleri ile önergede yer 
aldığı şekilde uygulanmasına yönelik, 05/09/2023 tarihli ve 152 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Tüketiciyi Koruma Komisyonları Raporu. (Yazı İşleri ve 
Kararlar Dai.Bşk.E.1537773) 
 

 9. Bornova Belediye Meclisinin; Bornova Belediyesinin 2023 Mali Yılı Bütçesine ek olarak yıl içinde 
ihtiyaç duyulan, önerge ekinde yer alan tabloda Ödenek A Cetvelinde belirtilen Müdürlüklerin ilgili 
harcama kalemlerinde kullanılmak üzere toplam 260.605.000,00-TL’lik ek ödeneğin, Ödenek B 
Cetvelinde gösterilen 260.605.000,00-TL gelir ile hazırlanan ek ödeneğin verilmesine yönelik, 
01/09/2023 tarihli ve 187 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
Komisyonu Raporu. (Yazı İşleri ve Kararlar Dai.Bşk.E.1538477) 
 

 10. Belediye Meclisimizin 16/06/2023 tarihli ve 05.667 sayılı Kararı ile uygun görülerek, onanan ve 
16/08/2023 – 14/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan; 1/25000 ölçekli İzmir Büyükşehir Bütünü 
Çevre Düzeni Planı Plan Uygulama Hükümleri Değişikliği ve Plan Açıklama Raporu’na; Kemalpaşa 
İlçesi, Halilbeyli Mahallesi, 128 ada, 7 parsel maliki MUSBEDİR İNŞAAT GIDA HAYVANCILIK 
TURİZM ŞARKÜTERİ SAN. VE TİC. A.Ş. tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1542750) 
 

 11. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay (30 gün) süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa ilçesi, 
Halilbeyli Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na ilişkin olarak; İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Tarımsal Hizmetler Dairesi Başkanlığımızın askı süresi içerisinde iletilen 
Yazısı ile plan içerisinde yer alan yaklaşık 10 hektarlık “Belediye Hizmet Alanı” kullanım kararının, 
“Başka Bir Tarım Mümkün” vizyonu kapsamında tarım sektörünün geliştirilmesi, girişimcilik, 
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inovasyon, eğitim ve araştırmalar ile istihdam edilmelerini teşvik etmek amacıyla, tarım sektörü, 
sürdürülebilir gıda üretimi, çevresel koruma, istihdam ve ekonomik büyüme gibi alanlarda yenilikçi 
tarım uygulamalarının geliştirilmesi amacı doğrultusunda kullanılmak üzere düzenlenmesi talebinin; 
“Belediye Hizmet Alanı olarak belirlenen alanın, ‘Belediye Hizmet Alanı (Tarım ve Hayvancılık 
Amaçlı Yapılar, Sosyal, Kültürel, Eğitim ve İnovasyon Merkezine İlişkin Yapılar, İdari Tesisler vb.) 
şeklinde düzenlenmesinin” oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542621) 
 

 12. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 151 
ada, 16 parsel maliki İsmail FIRTINA ve Yeşilyurt Mahallesi, 102 ada, 1 parsel maliki Merve KAYA 
ve Yeşilyurt Mahallesi, 102 ada, 14 parsel maliki Abdülkadir AK tarafından askı süresi yapılan itirazın 
oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1542547) 
 

 13. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 130 
ada, 27 parselin maliki Türkan ORHAN ve Halilbeyli Mahallesi, 129 ada, 29 parselin maliki Hikmet 
YAKUT tarafından askı süresi yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542467) 
 

 14. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 129 
ada, 27, 28, 31, 32, 33, 34 parseller, 130 ada, 7, 8, 25, 26, 29, 31 parseller, 134 ada, 22, 23, 24, 25, 26, 
27, 30 parseller ve 138 ada, 1 parsel maliki ORKA TARIM ÜRÜNLERİ SAN. TİC. LTD. ŞTİ. 
Tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542492) 
 

 15. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 133 
ada, 1 parsel, 143 ada, 1, 2 parseller, 138 ada, 3, 4 parseller, 130 ada, 16, 17, 20, 21, 22, 23, 27 
parseller ve 131 ada, 3, 7 parsellerin maliki Adnan GÖRÜMLÜ tarafından askı süresi içerisinde 
yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. 
(İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542528) 
 

 16. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 130 
ada, 1 parsel maliki AGME GIDA SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. Vekili Av. Cihangir MARMARA ve 
Halilbeyli Mahallesi, 130 ada, 13 parsel maliki Mustafa ÖZDOĞAN ve Halilbeyli Mahallesi, 129 ada, 
22, 23 parsellerin maliki Gürhan KANLI ve Halilbeyli Mahallesi, 131 ada, 4 parsel maliki Hasan 
ÖZDEMİR ve Halilbeyli Mahallesi, 131 ada, 5, 6 ve 8 parsellerin maliki Hüsnü GÖRÜMLÜ 
tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542511) 
 

 17. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Kemalpaşa Belediye 
Başkanlığı tarafından askı süresi yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542430) 
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 18. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 

14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 136 
ada, 16, 17, 18 ve 19 parsellerin maliki Tekinler Tarım İşletmesi Sanayi ve Ticaret Limited Şirketi 
Vekili Zafer BİNİCİ ile Vekili Yeliz ŞEN ve Halilbeyli Mahallesi, 128 ada, 7 parselin maliki Musbedir 
İnşaat Gıda Hayvancılık Turizm Şaküteri San. Ve Tic. A.Ş. tarafından askı süresi içerisinde yapılan 
itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1542417) 
 

 19. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi Halilbeyli 
Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli Mahallesi, 151 
ada, 11 ve 12 parsellerin maliki Güldan AKGÜN ile Yeşilyurt Mahallesi, 102 ada, 23 parselin maliki 
Cengiz AKGÜN tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542404) 
 

 20. Belediye Meclisimizin 14/06/2023 tarihli ve 05.640 sayılı Kararıyla uygun görülerek onanan ve 
14/08/2023 – 12/09/2023 tarihleri arasında bir ay süreyle askıya çıkarılan, Kemalpaşa İlçesi, 
Halilbeyli Tarım ve Hayvancılık İhtisas Alanı 1/5000 ölçekli Nazım İmar Planı’na; Halilbeyli 
Mahallesi, 128 ada, 46, 48, 49 ve 50 parseller ile 129 ada, 1, 2, 7, 8, 9 ve 10 parsellerin maliki Matlı 
Yem Sanayi Tic. A.Ş. tarafından askı süresi içerisinde yapılan itirazın oybirliği ile kısmen uygun 
bulunduğuna, kısmen uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar 
ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1542453) 
 

 21. Belediye Meclisimizin 14/07/2023 tarihli ve 05.770 sayılı Kararı ile onanan ve Buca Belediye 
Başkanlığınca 29/08/2023-27/09/2023 tarihleri arasında askıya çıkarılan; Karabağlar ve Buca 
İlçelerinde İZSU Terfi Merkezi Belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planına; Buca 
Belediye Başkanlığı tarafından yapılan itirazın oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1538267) 
 

 22. Karşıyaka Belediye Meclisinin 03/07/2023 tarihli ve 125 sayılı Kararı ile uygun görülen; Yalı 
Mahallesi, 26024 ada, 1 no’lu parselde kayıtlı taşınmazın imar planındaki yapı yaklaşma 
mesafelerinin ve yapı yüksekliğinin yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1516445) 
 

 23. Torbalı Belediye Meclisinin 03/03/2023 tarihli ve 28 sayılı Kararı (1. madde) ile uygun görülen; 
Torbalı Mahallesi 43 no’lu imar adasının bulunduğu alana ait kullanım kararlarının yeniden 
düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisinin oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1531109) 
 

 24. Urla Belediye Başkanlığının 10/08/2023 tarihli ve E.109068 sayılı Yazısı ekinde Belediye 
Başkanlığımıza iletilen; Bademler Mahallesi, 130 ada, 4 parselin doğusunda kalan kamuya terkli Park 
Alanı içerisinde 4.00 m × 4.00 m ebatlarında "Regülatör Alanı" belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli 
Uygulama İmar Planı Değişiklik önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve 
Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1517637) 
 

 25. Bayındır Belediye Meclisinin 05/05/2023 tarihli ve 87 sayılı Kararı ile uygun görülen; Fatih 
Mahallesi, 348 ada 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11 ve 12 parsellerin ''Ayrık Nizam 4 Kat, Ticaret + Konut 
Alanı (TİCK)'' olarak belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği 
önerisinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve 
Şehircilik Dai.Bşk.E.1524258) 
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 26. Çeşme Belediye Meclisinin 04/07/2023 tarihli ve 9-81 sayılı Kararı ile uygun görülen; Çeşme Plan 

Notları Genel Hükümler başlığı altında, "15. Açık yüzme havuzlar emsale dahil değildir. Açık olarak 
yapılacak havuzlarda parsel sınırına Maks:1 m. yaklaşabilir. Bahçe alanının %25'ini geçemez." 
şeklinde plan notu ilave edilmesine ilişkin hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Plan Notu 
Değişikliği önerisinin oybirliği ile uygun bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu 
Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1497777) 
 

 27. Buca Belediye Meclisinin; Kuruçeşme Mahallesi 203/47 Sokağın Planlı Alanlar İmar 
Yönetmeliğinin ilgili maddeleri kapsamında Yönetmelikte belirtilen ticari kullanımların zemin 
katlarda yer alabilmesine yönelik 05/07/2023 tarihli ve 68 sayılı Kararının oybirliği ile uygun 
bulunmadığına ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1514196) 
 

 28. Menderes Belediye Meclisinin; Bulgurca Mahallesinin Kırsal Mahalle olarak kabul edilmesine 
ilişkin, 07/06/2023 tarihli ve 79 sayılı Kararının; “söz konusu mahalle idari sınırları içerisinde kırsal 
yerleşim özelliği göstermeyen Konut, Turizm, Ticaret, Sanayi, Depolama, Akaryakıt vb. amaçlı yapılar 
ile bu tür fonksiyonlara yönelik 1/5000 ve veya 1/1000 ölçekli ilave, mevzii, imar planları olan alanlar 
ve bu kapsamda imar planı yapılacak olan alanlar için 5216 sayılı Yasanın EK Madde 3 hükümlerinde 
belirtilen muafiyetlerin ve indirimlerin uygulanmaması kaydıyla” oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin İmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1525039) 
 

 VIII. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 IX. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 X. İKİNCİ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 
 

 2. BÖLÜM 
2023 YILI EKİM AYI I. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
 
Tutanak No    : 97509404-301.04-10/1                                         Toplantı Tarihi     : 09/10/2023 
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                Toplantı Saati       : 18.00 
                         Konak/İZMİR 
                        (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 
 
TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar 
GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, 
Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Murat 
AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, İrfan 
ÖNAL, Cindi Can POLAT, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAŞ, 
Mithat TEKİN, Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali 
YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, 
Emin AKSOY, Mehmet ERİŞ, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan 
DÖNMEZ, Mehmet TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Musa ÖZCAN, Halil ÇULHAOĞLU, 
Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Seda ÖZTÜRE, 
İsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Onur YİĞİT, Dolunay BAYER, İbrahim Halil 
KILIÇ, Memet MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan 
KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Hasan UYSAL, 
Fatih GÜRBÜZ, Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özdem Mustafa İNCE, Özan PARLAR, 
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Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Kazım ÇAM, Ahmet İNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, 
Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper 
GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Fatih TAŞTAN, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, 
Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Göksel DİNÇER, Ali 
GÖNEN, Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAŞAR, Galip ATAR, Okan BİLDİRİCİ, Çile 
ÖZKUL, Ayşegül ALTUĞ, Ayşegül DURAN TÜRKER, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Mehmet 
PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, 
İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul AKGÜN,  Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, Halil 
AKBULUT, Sedat SARI, Salih Atakan DURAN, Cüneyt UMUTLU, Hakan ŞİMŞEK, Nezih 
ÖZUYAR, Hasan ÜNAL, İbrahim ÖZKARA, Alpaslan KOPARAL. 
 
 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 
SELVİTOPU, Mustafa Şafak BARAN, Mustafa İDUĞ, Şamil Sinan AN, Mehmet Atilla BAYSAK, 
Birgül SURAL ÜNER, Serdar SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Rıdvan 
KARAKAYALI, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN (Menderes Belediye Başkan Vekili), 
Mustafa KAYALAR, Fatma EKİCİOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Fatma ÇALKAYA, Ali ENGİN, Adil 
KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, Muammer Ekrem ORAN, Şükrü SÜREROĞLU, Filiz CERİTOĞLU 
SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Sevgi KANDEMİR, İlkay GİRGİN ERDOĞAN, Özgür Erman 
ÇAĞLAR, Aydın PEHLİVAN (Menemen Belediye Başkan Vekili), Yusuf DEMİRCİOĞLU, Hakan 
KOŞTU, Aşkın UYAR, Orçun ERSEZGİN, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, Sema 
YEŞİLÇİMEN, Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Halil Doğukan EROĞLU, 
Serkan ACAR, Eda KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR, Serdar AKSOY, Alpaslan BİLEN, 
Mustafa GÖZLET. (Urla Belediye Başkan Vekili) 

 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Meclis Üyeleri filmimizi izleyeceğiz ondan sonra Meclisi açacağız, 
evet... Filmi başlatabiliriz Değerli Arkadaşlar, filmi başlatalım, filmi başlatalım. 
 
 

(İZMİR BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ BİRİMLERİNİN EYLÜL AYI FAALİYETLERİNE 
İLİŞKİN VİDEO GÖSTERİMİ YAPILDI.) 

 
 

I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 
MECLİS BAŞKANI: Evet Değerli Arkadaşlar, Sayın Meclis Üyeleri İzmir Büyükşehir Belediyesi 
2023 Yılı Ekim Ayı Olağan Toplantısının I. Birleşimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. 
  
II. GEÇEN TOPLANTI TUTANAĞINDA MADDİ HATA YAPILIP YAPILMADIĞININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi, Geçen Toplantı Tutanağında Maddi Hatta Yapılıp Yapmadığının… 
Sayın ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bir maddi hata yok. 
MECLİS BAŞKANI: Başkaca bir görüş var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın 
ŞAHİN? Geçen Toplantı Tutanağının kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
III. MECLİS ÜYELERİNCE VERİLECEK ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi, Meclis Üyelerince Verilecek Önergelerin… Var mı Meclis Üyelerinin? 
DİVAN KÂTİBİ: Evet var Başkan’ım.  
MECLİS BAŞKANI: Evet, onları okuyalım o zaman. 
DİVAN KÂTİBİ: Meclis Sayın Heyetine. Toplum faydası hayvanların iyi şartlarda yaşaması, 
konforlu sokaktaki popülasyonunun azalması için barınakları sahiplendirilmesi uygun olan sokak 
köpeklerinin İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Komisyonca belirleyecek miktarda kendi ürettiği 
mamalardan sahiplenen vatandaşlara verilmesi hususunun görüşmesini saygılarınızla arz ederim. 
Büyükşehir Belediyesi Sokak Hayvanları Koruma Komisyonu. Raife KARABATAK, Sıla İLGİ 
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AKKAŞ, TURGUT PINAR, Deniz BEKTAŞ, Yahya YILDIZ, Erol ÇOMAK, Mümtaz 
RODOS, Ertuğrul AKGÜN, Aybars YILDIRIM. 
 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Meclis Üyeleri, Okunan 1 no’lu Yazılı Önergenin Gündeme 
alınmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile Gündeme alınmıştır. İlgili 
Önergenin gideceği Komisyonlarla ilgili Sayın ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Plan ve Bütçe - Sokak Hayvanları Komisyonlarına. 
MECLİS BAŞKANI: Başkaca bir görüş var mıdır? Başkaca bir görüş olmadığına göre… Sayın 
YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın ŞAHİN? 1 no’lu Yazılı Önergenin Sokak Hayvanlarını 
Koruma - Plan ve Bütçe - Hukuk Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. İki Soru Önergemiz var galiba değil mi? 
DİVAN KÂTİBİ: Bir Önerge daha var Başkan’ım.  
MECLİS BAŞKANI: Bir Önergemiz daha var, buyurun. 
DİVAN KÂTİBİ: İzmir Büyükşehir Belediye Başkanlığına. İZTARIM A.Ş halk arasındaki adı ile 
BAYSAN yaklaşık iki sene önce 350 milyonluk yatırım maliyetiyle kuruldu. Yaklaşık 150 kişinin 
istihdam edileceği planlanan bu yatırım ilk anda çok büyük hedeflerle günlük 100 ton süt işleme 
kapasitesiyle büyük heyecanı uyandırmıştır. Ancak şu anda gelen noktada ne 150 kişi istihdam 
edilmiş ne de günlük 100 ton süt işletmekte olduğuna dair bir veri bulunmamaktadır. Daha da 
ötesi işletme hizmete resmi olarak açılmamıştır. Özellikle işletmenin bulunduğu Bayındır ilçesinde 
halk arasında teknik kapasite yetersizliği, üretim için yeterli miktarda tedarikçilerden süt 
bulunmaması gibi çeşitli söylentiler dolaşmaktadır. Netice olarak tüm bu belirsizliğin giderilmesi 
ve özellikle Bayındır halkının aydınlatılması için bu konuda İzmir Büyükşehir Belediyesi 
yetkililerden açıklama beklenmektedir saygılarımla. Ertuğrul AKGÜN, İsmail EKEROĞLU, 
Mustafa SOLMAZ, Göksel DİNÇER. 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, bu Sevgili Arkadaşlarımızın, bu Önerge diye verdikleri 
metindeki taleplerine ve sorularını Kurumumuz tarafından, ilgili Bürokrat Arkadaşlarımız tarafından 
en kısa zamanda bir, detaylı bir bilgi verilerek kendilerinin bu konuda bilgilendirecektir. Devam edin, 
devam edin. 
DİVAN KÂTİBİ: İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Başkanlığına Soru Önergesi. Kemalpaşa 
Nif Çayı ve Deresi eskiden balık tutulan ve doğal yeşillik ile ilçemiz için çok önemli bir değerken 
son yıllarda civarında sanayileşme ve kontrolsüz atıklar nedeniyle su yerine simsiyah bir karışım 
aktığı dere yatağındaki sudan içilen canlıların öldüğü yeşil örtünün yok olduğu tespitle aşikardır. 
Bu durumu defalarca dillendirmemize rağmen ne ilçe belediyesi ne de Büyükşehir Belediyesinin 
konuyla ilgili konuya ilgi göstermediğini üzülerek izliyoruz. Kadim ilçemizin doğal 
güzelliklerinden birisi olan Nif Çayının ıslahı ile ilgili olarak bir projemiz var mıdır? Bugüne 
kadar herhangi bir çalışmanız olmuş mudur? Yoksa Nif Çayı kaderine mi terk edildi? Konu ile 
ilgili Meclisimizin Bilgi vermesini arz ederim. Metin YAŞAR AK Parti Büyükşehir Belediyesi 
Meclis Üyesi. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Metin YAŞAR'ın bu Önergesini de ilgili Bürokrat Arkadaşlarımız 
tarafından detaylı bir şekilde bir metin hazırlanıp bilgilendirmesini ve Meclisin de bilgilendirmesini 
ben de talep ediyorum. Peki, bir Soru Önergemiz daha var onu da alalım. 
DİVAN KÂTİBİ: İzmir Büyükşehir Belediye Meclis Başkanlığına Soru Önergesi. Kemalpaşa ilçe 
mezarlığına sanayiye ve Ankara yoluna bağlayan ana yollardan birisi olan Sütçüler Yolundaki Nif 
Çayı üzerinde yapımı İzmir Büyükşehir Belediyesi tarafından sürdüren köprü inşaatı sekiz ayda 
tamamlanamamıştır. Köprü inşaatına ara verilmiş, ayrıca bu esnada basit bir servis bağlantısı 
yapılmayarak halkı halkımız mağdur edilmiştir. Çeşitli zamanlarda bizlerin ve STK'ların değişik 
mecralardaki uyarılarına rağmen köprü inşaatı bir türlü bitirememiştir. Vatandaşların bir kısmı 
kendi imkanlarıyla geçiş yapmaya çalıştığı Nif Çayı kışın gelmesi ve yağmurlarla birlikte sele 
dönüşecektir. Olası can kayıplarının yaşanmaması için köprü inşaatının bir an önce 
tamamlanmasını istiyoruz. Köprü çalışmasıyla ilgili Meclisimize bilgi verilmesini arz ederim. 
Metin YAŞAR AK Parti Meclis Üyesi. 
MECLİS BAŞKANI: Evet, Metin Bey'in bu ikinci Soru Önergesi konusunda ilgili Bürokrat 
Arkadaşlarım hazırlıkları yapıp, hem Meclis Üyesini hem de Meclisimizi bilgilendireceklerdir.  
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IV. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMELERE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 
MECLİS BAŞKANI: Peki, şimdi devam ediyorum ben Gündemimize, IV. başlığa geldik. Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı Genelgesi Doğrultusunda Yapılan Yurt Dışı 
Görevlendirmelere İlişkin Bilgilendirmeler var. Evet, bu bilgilendirmeleri yapalım Arkadaşlar, Sayın 
Divan Kâtipleri. 
DİVAN KÂTİBİ: 17-22 Eylül 2023 tarihlerinde Suncheon/Güney Kore'de düzenlenen 75.AIPH 
Expo Conference and Tour Of 2023 International Garden'a (Yeşil Şehir Konferansı) katılmak, 
EXPO İzmir 2026 proje sunumunu gerçekleştirmek ve Suncheonman Uluslararası Bahçe Fuarı ve 
Yeşil Projeler turunda teknik incelemelerde bulunmak üzere Etüd ve Projeler Dairesi Başkanı 
Vahyettin AKYOL (S.No: 9108) katılım sağlamış olup; söz konusu program dâhilinde 16/09/2023-
21/09/2023 tarihleri arasında görevli-izinli sayılması, personelin uçakla gidiş-dönüş ulaşım 
masraflarının, şehir içi ulaşım, konaklama, iaşe, müze konferans ve teknik gezi katılım ücretleri 
ile diğer tüm giderlerin (yurt dışı seyahat sigortası, yurt dışı geçerli PCR test ücreti, yurt dışı çıkış 
harcı vb.) Proje Yönetim ve Koordinasyon Şube Müdürlüğünün 03.3.3.01 Yurtdışı Geçici Görev 
Yollukları Harcama Kaleminden karşılanmasına yönelik alınan ilgili Başkanlık Oluru ve davetiye 
ekte sunulmuştur. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa Tunç SOYER İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı. (Etüd ve Projeler Dai.Bşk.E.1555401) 
MECLİS BAŞKANI: Peki teşekkür ederim. İkinci maddede bir bilgi verilecek, ona da okuyalım 
lütfen. 
DİVAN KÂTİBİ:  Türkiye Ortak Nesiller Entegrasyonu (T-ONE) Derneği Türkiye'nin kültürel 
mirasını, tarihi ve doğal zenginliklerini ve ortak değerlerini uluslararası platformlarda tanıtmayı 
hedefleyerek 2014 yılında kurulmuştur. Derneğin amacı geleneksel ve çağdaş değerlerimizi 
koruyarak, kültürel mirasımız, tarihi ve doğal zenginliklerimizle Türkiye ile dünya ülkeleri 
arasında köprüler oluşturup ülkemizin geleceğine katkıda bulunmaktır. Bu amaçla, Ceneviz 
Ticaret Yolu'nda Akdeniz'den Karadeniz'e Kadar Kale ve Surlu Yerleşimleri'' adıyla yürütülen 
proje kapsamında Turkey One Derneği ve T.C Kültür ve Turizm Bakanlığı girişimleriyle başlatılan 
ortak çalışma ile İtalya'nın Genova kentinde 18-19 Eylül 2023 tarihleri arasında düzenlenen 
etkinliğe 18-19 Eylül 2023 tarihleri arasında Özel Kalem Müdürü kadrosunda görev yapmakta 
olan Kerem Ziya YANGÖZ katılım sağlamıştır. İlgili personelin ulaşım (havayolu ile), konaklama, 
günlük harcırah giderleri, şehir içi ulaşım giderleri ve seyahatle ilgili yapılacak olan tüm yasal 
giderleri ESHOT Genel Müdürlüğü Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.01 Yurtdışı Geçici 
Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. 
Mustafa Tunç SOYER İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı. (ESHOT-Özel Kalem 
Md.E.159673/E.1557896) 
 
V. BAŞKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Meclis Üyelerimiz, Değerli Arkadaşlar şimdi, Gündemimizin 5. 
Başlığında, Başkanlıktan Gelen Önergelerin Görüşmesi maddesindeyiz. 1, Sayın ÇAMUR? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım 1, 2, 3, 4, 5 ve 6 doğrudan oylansın. 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, bildiğiniz üzere Gündem daha önceden Sayın 
Meclislerimize dağıtıldığı için ilgili maddelerin madde başlıkları hâlinde görüşülüp ve oylanmasını 
Meclisimizin oylarına sunacağım ama önce Sayın Grup Başkanlarından ve Sözcülerinden bu konuda 
bir başka bir görüş var mıdır? Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın ŞAHİN? Başkaca bir görüş 
olmadığına göre Önergelerin ve Komisyon Raporlarının madde başlıklarıyla görüşüp oylanmasını 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Evet, şimdi 1 ve 6 
dediniz değil mi efendim?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Evet.  
MECLİS BAŞKANI: 1 ve 6 doğrudan mı oylanması?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Doğrudan oylansın.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın ŞAHİN? Değerli Meclis Üyelerimiz 
1, 2, 3, 4, 5 ve 6 no’lu Önergelerin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. Teşekkür ediyorum, 7? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 7 ve 8 Hukuk Komisyonu. 



 20
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın ŞAHİN? Değerli Arkadaşlar… 
KEMAL SEVİNÇ: SEVİNÇ, SEVİNÇ. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar 7 no’lu ve 8 no’lu Önergelerimizin 
Hukuk Komisyonumuza havale edilmesi oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 9? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla Hukuk. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 9 no’lu Önergemizin acil 
kaydıyla Hukuk Komisyonunuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 10?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 10 no’lu Önergemizin 
Hukuk Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
kabul edilmiştir. 11? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 11, 12 ve 13 Hukuk - Kent Konseyi Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 11, 12 ve 13 no’lu 
Önergelerimizin Hukuk - Kent Konseyi Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 14? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe  - Kent Konseyi Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 14 no’lu Önergemizin 
Hukuk - Plan ve Bütçe - Kent Konseyi Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 15? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 15 
no’lu Önergemizin Hukuk Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 16? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe - Ulaşım - Esnaf Komisyonları, acil kaydıyla. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 16 no’lu Önergemizin 
Hukuk - Plan ve Bütçe - Ulaşım - Esnaf ve Meslek Odaları Komisyonlarımıza acil kaydıyla 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 
17? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk - Bütçe - Ulaşım - Kooperatifler Komisyonlarına, acil kaydıyla. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 17 no’lu Önergemizin 
Hukuk – Plan ve Bütçe - Ulaşım Komisyonlarımıza… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Kooperatiflerde var. 
MECLİS BAŞKANI: Kooperatifler Komisyonlarımıza acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum, kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 18? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Şirketler Komisyonları, acil kaydıyla. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 18 no’lu Önergenin acil 
kaydıyla Plan ve Bütçe - Şirketler Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 19? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları, acil kaydıyla. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 19  
no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarımıza acil 
kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler oybirliği ile kabul 
edilmiştir. 20. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 20 ve 21 acil kaydıyla, Bütçe Komisyonu. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 20 ve 21 no’lu 
Önergelerin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 22? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe - Hukuk - Tarım Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 22 no’lu Önergemizin 
Plan ve Bütçe - Hukuk – Tarım, Orman ve Hayvancılık Komisyonlarımıza havale edilmesini 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği kabul edilmiştir. 23? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Bütçe – Hukuk – Şirketler Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 23 no’lu Önergemizin 
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Plan ve Bütçe – Hukuk ve…  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Şirketler. 
MECLİS BAŞKANI: Şirketler Komisyonlarımıza acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 24? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk, acil. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 
NEZİH ÖZUYAR: Başkan’ım… 
MECLİS BAŞKANI: Efendim.  
NEZİH ÖZUYAR: 24 ve 25’i Çevre ve Sağlık Komisyonuna… 
MECLİS BAŞKANI: 24 ve 25 no’lu Önergelerimizi… 
NEZİH ÖZUYAR: Maddeleri Çevre ve Sağlık Komisyonumuza havale edilmesini… 
MECLİS BAŞKANI: Nezih Bey, Nezih Bey der ki; “Çevre ve Sağlık Komisyonumuza…” 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Uygundur Başkan’ım ama 24. madde acil kaydıyla.  
MECLİS BAŞKANI: Çevre ve Sağlık Komisyonumuz acil kaydıyla toplanabilecek midir acaba? 
NEZİH ÖZUYAR: Toplanır yani bizlik sorun yok.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın Çevre ve Sağlık Komisyon Başkan’ım? Peki, o zaman 24 ve 25 no’lu 
Önergelerimiz Plan ve Bütçe – Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonlarımıza, 24 no’lu Önerge 
acil olmak kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. 26? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Deprem Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 26 no’lu Önergemizin 
Hukuk – Deprem ve Afet Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 27? 
 GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 27 no’lu Önergemizin 
Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir. 28?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, 28’den 47’ye kadar 47 dâhil aradaki maddeler de İmar 
Komisyonuna havalesini. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 28 no’lu Önerge dâhil 47 
no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale 
edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 48?  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 48 ve 49 Bütçe, acil kaydıyla.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis Üyeleri, 
Sayın Meclis Üyeleri…  
KEMAL SEVİNÇ: 48, 49. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 48 ve 49. 
MECLİS BAŞKANI: 48… 
ÖZAN PARLAR: Başkan’ım, 29. madde Ulaşım Komisyonuna da gitmesi… 
MECLİS BAŞKANI: Şunu bir oylayayım da ondan sonra… 48 ve 49 no’lu Önergelerin acil 
kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Şimdi, evet, Sayın Meclis Üyem buyurun. Arkadaşlar, 
müsaade buyurun.  
ÖZAN PARLAR: 29. maddenin Ulaşım Komisyonuna da gitmesinde yarar var. Bağlantı yolları…  
MECLİS BAŞKANI: Geri dönüyoruz arkadaşlar, geriye dönüyoruz. 29. madde…  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, oylandı o nedenle… 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, soruyorum zaten işte yani. Evet, soruyorum. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, ilgili madde oylandı İmar Komisyonuna havale edildi o 
nedenle… Evet… 
MECLİS BAŞKANI: Başkaca bir görüş var mıdır? Yoktur. Sayın Meclis Üyem o ilgili madde ile 
görüşme yapıldı ve ilgili İmar ve Bayındırlık Komisyonuna gönderildi. Teşekkür ederim. 50? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Ulaşım – Bütçe Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 50 
no’lu Önergemizin Hukuk – Ulaşım… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Ulaşım – Bütçe Komisyonları.  
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MECLİS BAŞKANI: 50 no’lu Önergenin Hukuk – Ulaşım – Plan ve Bütçe 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. 51? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 51 acil kaydıyla, Bütçe.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar,         
51 no’lu Önergemizin acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 52? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar,          
52 no’lu Önergemizin acil kaydıyla Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. 53? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk – Şirketler Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 53 no’lu Önergemizin 
Plan ve Bütçe – Şirketler – Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Değerli Arkadaşlar, eğer salondaki… 
Anlaşılmıyor çünkü uğultu kesilirse ben 54’den devam edeceğim, yoksa biraz bekleyeceğim. Değerli 
Arkadaşlar, salonda uğultu olduğu için arkadaşlarımız gerçekten hangi maddenin nereye havale 
edildiği konusunda bazen şey yaşayabiliyorlar. 54? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Doğrudan oylansın.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 54 
no’lu Önergenin kabulünü Meclisimizin oyuna sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir.  
 
VI. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi, Gündemimizin VI. maddesi… Ek gündemimiz var ondan sonra… 
Evet, Ek Gündem. Evet… Şimdi, Ek Gündemimizde Değerli Arkadaşlar, 1 no’lu Önerge Sayın 
ÇAMUR? Ek Gündemdeyiz.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: 1 ve 2 doğrudan oylansın.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, Ek 1 
ve Ek 2 no’lu Önergelerin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 
ile kabul edilmiştir. 3? 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 3 ve 4 Bütçe Komisyonu Başkan’ım, acil kaydıyla.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, Ek 3 
ve Ek 4 no’lu Önergelerin Plan ve Bütçe Komisyonumuza acil kaydıyla havale edilmek üzere 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5, 6 ve 7 Bütçe – Şirketler Komisyonları, acil kaydıyla.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Ek 5, Ek 6 ve Ek 7 no’lu 
Önergelerin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonlarına acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Bütçe.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Ek 8 no’lu Önergemizin 
Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 9? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 9 ve 14 dâhil aradaki maddelerle birlikte İmar Komisyonu.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, Ek 9 
no’lu Önerge dâhil Ek 14 no’lu Önerge dâhil aradaki tüm Önergelerin İmar ve Bayındırlık 
Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir. 15? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar – Hukuk Komisyonları.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Ek 15 no’lu 
Önergemizin İmar ve Bayındırlık – Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. 16? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar Komisyonu.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Ek 16 no’lu 
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Önergemizin İmar ve Bayındırlık Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir. Ek Gündemi de bu şekilde 
bitiriyoruz.  
 
VII. KOMİSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Komisyon Raporlarının Görüşülmesi maddesine geçebiliriz esas 
Gündemimizdeki. Buyurun Sayın ÇAMUR.  
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım, Komisyonlardan gelen raporlar 28 tane gelmiş, hepsi de 
oybirliği ile gelmiş. 1’den 28’e kadar aradaki maddeler de dâhil geldiği şekliyle oylansın.  
MECLİS BAŞKANI: Peki, Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar, 
Komisyon Raporlarımızı oylarınıza sunacağım; 1 no’lu Komisyon Raporu dâhil 28 no’lu 
Komisyon Raporu dahil tüm Komisyon Raporlarımızı Komisyonlarından geldiği şekilde 
kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
VIII. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Mazeretler oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
IX. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS BAŞKANI: Gündem Dışı Konuşma talebi var mıdır? 
SALONDAN: Varmış. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun Sayın Meclis Üyem buyurun.  
MURAT ÖNCEL: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis, Ödemiş Meclis Üyesi Murat ÖNCEL. Sayın 
Başkan’ım, yaklaşık 40 hanenin oturduğu Ödemiş’in Çobanlar Köyü’nde 2014 yılında yol genişletme 
çalışmaları Büyükşehir tarafından yapılmış olup yaklaşık 9-10 yıldır asfaltlama çalışmaları 
yapılmadığından köylüler burada çamurla ve tozla mücadele etmektedir. Bu köyümüzde çok kaliteli 
barbunya ve fasulye yetiştirilmektedir. Aynı şekilde kestane üretimi yapan Bıçakçı Köyümüzü 
yaylasına bağlayan Dibekbağ yolu da berbat durumdadır. 10 yıldır üretim dışında yollarla mücadele 
etmektedir köylüler. UNESCO Dünya Mirası listesine girmeyi başaran Birgi’de şu anda İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin çok büyük bir ayıbı yaşanmaktadır. Buranın kanalizasyonu Birgi'nin tam 
göbeğine akmaktadır Sayın Başkan’ım. Bu bizim Büyükşehir olarak ayıbımız olduğunu 
düşünüyorum. Sayın Başkan’ım, ayrıca Ödemiş Dereuzunyer Köyü baraj altında kaldığından dolayı 
taşınmıştır. Yaklaşık 20 hanesi de bitmiştir. Ancak altyapı olmadığından, kanalizasyonu olmadığından 
dolayı Ödemiş Belediyesi oturma ruhsatı verememektedir. Kış şartları da göz önünde bulundurursak 
köylüler şu anda dışarıda çok mağdur durumdadırlar. Bu konuların bir an önce Büyükşehir tarafından 
halledilmesi gerektiğini düşünüyorum. Teşekkür ederim. (1 dakika 42 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Murat Bey’e çok teşekkür ederim. Sayın Çile ÖZKUL, buyurun Çile 
Hanım. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, Kıymetli Basın Mensupları, Sevgili 
Arkadaşlar, bugün kendi ilçemle alakalı söz almış bulunmaktayım, Kemalpaşa'dan bahsedeceğim 
size. Bugün kendi kaderine terk edilmiş ilçemdeki sorunlardan bahsetmek istiyorum. Az önce Metin 
Bey de Soru Önergesi olarak verdi. Ben de bu konuları sözlü olarak dile getirmek istiyorum. 
Kemalpaşa’mızda, Sütçüler Mahallemizde bulunan ve fabrikalarla mahalleyi birbirine bağlayan ve bu 
noktada mezarlığın da bulunduğu birçok insanımızın yoğun bir şekilde kullandığı bir köprü 
bulunmakta ve bu köprü aylardır yapılamamakta. İlçe Meclisinde de bu konuyu gündeme getirdim ve 
oradaki arkadaşlarla da bu konuyu tartıştığımızda topu Büyükşehir Belediyesine attılar. Şimdi Sevgili 
Arkadaşlar, Kemalpaşa Belediyesi Cumhuriyet Halk Partisiyle yönetiliyor. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi de Cumhuriyet Halk Partisiyle yönetiliyor ve şunu ifade etmek istiyorum; bulunduğumuz 
bölgedeki sorunu bütün yetkililer, yöneticiler biliyor. Ben açıkçası Büyükşehirdeki Başkanımıza 
sormak istiyorum; Kemalpaşa'yı artık görmüyor musunuz? Yok mu saydınız? Ya da Kemalpaşa sizin 
için önemli değil mi bu saatten sonra? Ama şunu da ifade etmem gerekiyor, onu sizin yapmanız 
gerekiyor. Çünkü Büyükşehrin planlamasında olması gereken bir durum, onu sizin yapmanız gereken 
şey ama yapılamıyor. Bugüne kadar Büyükşehir Belediyesi kendi ilçemde hiçbir ciddi yatırıma el 
atmamıştır Sayın Arkadaşlar. Otopark yapılması planlanmıştır, İlçe Belediye planlamıştır, 
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Büyükşehir'e göndermiştir. Büyükşehir bununla alakalı hiçbir çalışmaya onay vermemiştir. İmar, 
altyapı, üstyapı, kentsel dönüşüm… Yani ilçem, İzmir'e 20 dakikalık mesafede olmasına rağmen 
maalesef maalesef kendi kaderine terk edilmiştir. Bizler Meclis Üyeleri olarak, yöneticiler olarak 
gerekli müdahaleleri yapılması için her platformda bunu dile getiriyoruz ama sizlerden de şunu rica 
ediyorum; kendi görev ve sorumluluğunuzda olan alanlara yetkinizi kullanın ve o alanları lütfen 
yerine getirin. Biz bu sıkıntıyı yaşamak zorunda değiliz.  Orada mezarlık var, orada fabrikalar var, 
orada insanlarımız var. Bugün bir tane genç bir arkadaşımız hem size de şey olsun diye esprili bir 
şekilde mesaj atmış. Diyor ki; “Sevdiğim kız” diyor, “Sütçülerde oturuyor, ben de bu tarafta 
oturuyorum. Türk filmi gibi.” diyor. Karşıya geçemiyorum. Yani buradaki trajikomikliği hepinizin 
anladığını düşünüyorum Sayın Arkadaşlar. Bir diğer konu da şimdi kadın dostu, kadın Belediyesi, 
kadın, kadın, kadın… Kadını bu kadar kullandığımız İzmir Büyükşehir Belediyesi olarak kadın için 
ilçemde ne yapıldığını da tabii ki dile getirmek istiyorum. Şimdi geçen gün bir Çalıştay vardı ilçede 
Tunç Başkan'a ait bir tane billboard vardı. Billboardun üzerinde de şu yazıyor. “Kadın Danışma 
Merkezi, Kadın Sığınma Evi, her türlü şiddete uğramış veya risk altındaki kadınlara çocuklarıyla 
birlikte güvenli ortam sunuyor. Hukuki süreç ve psikolojik destek veriyor. Eşit adil bir toplum için 
çalışıyoruz.” Şimdi bu söylem inanılmaz beni etkiliyor. Neden etkiliyor? Ben de bir kadınım. Ama 
uygulamaya geldiğimizde kadınlarla alakalı yapılan ciddi bir çalışma yok. “Kadın Danışma Merkezi” 
evet, yapıldı. Onunla alakalı Önergeleri de kendim bizzat verdim. Ama Kadın Sığınma Evi 
yapılmadı. Şimdi bir billboard'a, bir platforma, “Kadın Sığınma Evi” diye başlık atarsanız ben de 
gelir size Büyükşehir Meclisinde bunu sorarım. Derim ki; “Kadın Sığınma Evi nerede?” Bugüne 
kadar kaç tane Kadın Sığınma Evi yaptınız? Bugüne kadar kadınlarla alakalı hangi çalışmaların 
içindeydik? Kemalpaşa özelinde ne yaptık? Bunları doğal olarak sorarım. Çünkü kadın bir Meclis 
Üyesiyim ve kadınlara yapılması gereken çalışmaları “Kadın Dostu Belediyesi” diye altını çizerek 
konuşursanız bununla alakalı da bilgileri sizlerden almak isterim Sayın Arkadaşlar. Şimdi ilçemizdeki 
mevcut sorunların yakın bir tarihte zaten çözülme ihtimali yok. Bunu oradaki yönetici arkadaşlar da 
biliyor. Onlarla da defalarca bu konular konuşuluyor. Ama en azından asgarideki problemleri 
çözmeniz gerektiğini düşünüyorum. Bu noktada da Sütçüler Köprüsü 8 aydır yapılmıyor. Yöneticiler, 
artık bu konuyla yetkili kimse Sayın Başkandan bu konuya el atmasını ve ilçemdeki bu sorunu, size 
basit gelebilir ama bizim için önemli bu sorunu en kısada sürede çözmenizi istiyorum. Teşekkür 
ederim. (5 dakika 3 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, Sayın Çile ÖZKUL’a çok teşekkür ederim. Başkaca Gündem Dışı 
Konuşma Talebi var mıdır? Kim acaba? Sayın BOZTEPE, Sayın BOZTEPE buyurun. (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Siz istediniz… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)  Yok, görmedim onu. Siz buyurun, 
sonra Murat Bey’e vereceğim, buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi sevgiyle selamlıyorum. Bu ay 
içinde hem ülkemizde hem kentimizde Hem AK Partinin 4. Olağanüstü Kongresi yapıldı. Hem de 
Cumhuriyet Halk Partisinin İzmir İl Başkanı seçimi oldu. Hem Cumhurbaşkanımıza ve Genel 
Başkanımıza bundan sonra yapacağı hizmetler için başarılar diliyoruz. Allah yolunu açık eylesin. 
Yine aynı şekilde burada hemen hemen her Mecliste dile getirdiğimiz Sayın Kooperatifçi Şenol 
ASLANOĞLU'nun Cumhuriyet Halk Partisi İl Başkanlığına tekrar seçilmesini… Daha doğrusu ilk 
kez seçilmesini daha önce atanmıştı, kendisini tebrik ediyoruz. Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri 
geçen Mecliste de dile getirdim, hemen hemen bütün arkadaşlarımız dile getirmeye çalışıyoruz. 
Kentle ilgili yapılan sıkıntıları dile getirmeye çalışıyoruz. Bunlar birkaç örneğini verirsek işte 
kooperatiflerle ilgili olsun, “S” plakayla ilgili olsun, kokuyla ilgili olsun, başka başka konularla ilgili 
olsun. Bunlar ilk söylediğimiz zamanlar genelde burada yüksek sesle eleştirildik. Bunların yanlış 
olduğunu söylediniz. Fakat daha sonra bir şekilde bizim dediklerimizi geç de olsa kabul ettiniz. Biraz 
sonra İZSU’nun Genel Kurulu yapılacak ve orada da İzmir'in hemen hemen birçok billboardında 
orada yazılı; “İzmir'de kokuyu %90 azalttık.” Ne demek? Demek ki geçmişte koku varmış. Demek ki 
geçmişte… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın 
Başkan’ım, lütfen salonu… Sessizlik, rica ediyorum. 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, siz devam edin. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Arkadan çünkü sesler geliyor.  
MECLİS BAŞKANI: Biliyorum. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Arkadaşlar şey yapmıyor ama biz… 
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MECLİS BAŞKANI: Siz devam edin. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Rahatsız oluyoruz.  Sayın Başkan, Biliyorsunuz 2021 yılında, 2021'in sonuydu 
galiba, tam hatırlamıyorum tarihini. Biz Çiğli’de İzmir Büyükşehir Belediyesi çalışanları ve aynı 
zamanda dar gelirliler için bir arsamızı tahsis ettik. Arsamızın büyüklüğü sanırım 50 bin metrekareye 
yakın büyüklükte iki tane parselden oluşan ve o zamanlarda da hatırladım kadarıyla da… 
MECLİS BAŞKANI: Sayın BOZTEPE bir dakika. Ya bir böyle bir bass bir ses geliyor.  
SALONDAN: Konser var Başkan’ım… 
MECLİS BAŞKANI: Yani… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Başka bir ses var evet, konser gibi… 
MECLİS BAŞKANI: Yani bu içeriden gelmiyor ama bu yani.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Bu bu içeriden gelmiyor bu ses.  
MECLİS BAŞKANI: Yok bu içeriden değil.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Bu içeriden değil.  
MECLİS BAŞKANI: Tamam tamam devam edin, buyurun.  
HÜSNÜ BOZTEPE: O zamanlarda da hatırladığım kadarıyla özellikle İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Sayın Tunç SOYER’in de hem Grubumuza, Grup Başkan Vekillerine bir araya gelerek o 
zaman sanırım siz Grup Başkan Vekiliydiniz, bu kent için ve İzmir Büyükşehir Belediyesi için çok 
önemli olduğunu söyleyerek bunun oybirliğiyle geçmesini istemişti. Ve biz de eleştirilerimizi de 
yaparak ve bunu Ege Şehir Planlamanın başarması için de bizim de elimize ne geliyorsa her türlü 
desteği vereceğimizi söylemiş idik. Daha sonra bir temel atıldı orada, temel değil aslında, şu an o 
daha önce orada o temel gibi atılan yerde, şu an zaten kazı yapıldı, o temel gibi görünen yerde de bir 
şey kalmadı. Sanırım Ekim ya da Eylül Ayındaydı geçen seneki temel atma töreni, üstünden bir yıl 
geçti. Bir yıldır alana tahmin ediyorum ben herhalde bir 10 kez gittim. Bilmiyorum Sayın Başkan, siz 
de Karşıyaka’da oturuyorsunuz, size 3,5 kilometre kadar bir mesafede, gittiniz mi gitmediniz mi 
bilmiyorum. Yine aynı şekilde İzmir Büyükşehir Belediyesi Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkan 
Vekili Sevgili Murat AYDIN Kardeşimiz de Arkadaşımız da o da aynı şekilde sizin oturduğunuz yere 
çok yakın oturuyor. Kendisi kaç kez gitti? Onu da bilemiyorum. Eğer ki gitmiş ise çıkar biraz sonra 
söyler. Yine aynı şekilde Örnekköy’deki kendi ilçesinde, kendi kendi Meclis, kendi Meclis Üyesi 
olduğu ilçesinde de Örneköy’deki kooperatiflerle ilgili oraya da gidip acaba baktı mı, bakmadı mı, 
yapılan işlemleri gördü mü, görmedi mi onu da bilemiyoruz. Yine aynı şekilde keza bundan sonra 
sanırım sık sık gündeme gelecek olan Gaziemir’deki kooperatiflerle ilgili. Oradaki sıkıntıları, oradaki 
vatandaşların çok büyük şikâyetlerini de burada biz dile getireceğiz. Yine geçmiş yıllarda söylemiş 
idik. Diliyorum ki, “İzmir Büyükşehir Belediyesinin önünde yarın öbür gün bu kooperatifzedelerin 
burada eylem yapmasını istemiyoruz.” demiştik. Yani buradaki yapılan yanlışlardan dolayı İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin sorumlu olmaması gerektiğini. Fakat bunlar bu konutları satarken, ki aynı 
anda söylüyorum, satarken, hepsinde İzmir Büyükşehir Belediyesinin şu gördüğünüz İzmir Saat 
Kulesinin logosu vardı idi. İzmir Büyükşehir Belediyesinin güvencesiyle. Ve bundan dolayı da 
insanlar İzmir ve İzmir’in dışında birçok yerde kendi akrabalarını ve eşlerini, dostlarını da bu 
kooperatiflere üye yaptılar. Sayın Başkan, Değerli Belediye Meclis Üyeleri. İlk etapta burada daha 
önce yine dile getirmiştim. Burada iki tane, iki tane proje yapılıyor. Birisinin ismi Burano, birisinin 
ismi de Murano. Bu isimlerden dolayı… Bilemiyorum yani belki de, bu isimlerden dolayı daha cazip 
hâle gelecek diye belki satış… Çünkü tam karşısında Santorini diye bir yapılaşma vardı, inşaatlar 
yapılmıştı. Sanırım bundan dolayı buradan esinlenerek, Burano ve Murano. Sanırım bunlardan birisi 
kooperatife yapılıyor, birisi de İzmir Büyükşehir Belediye çalışanlarına. Yani bir tarafta lüks konutlar 
yapılıyor, bir tarafta da daha düşük kaliteli inşaat yapılacağı izlenimi var. Yine burada bu kooperatife 
de bakınca İmece buranın ismi. Şimdi kurucularına baktığım zaman Fırat ERKOL, Şenol 
ASLANOĞLU, Orçun AKSU, Anıl DEMİRCİ, Zeki YÜCE, Hüseyin CENGİZ ve Pelin KURT. 
Kurucu Üyeler bunlar Sayın Başkan. Burada 150 küsur milyon lira paranın bugüne kadar 
toplandığını bize söylediler, oradaki hem üye olanlar, hem çalışanlar ve artık bir de çalışanların 
ödemeyi galiba yapamadıkları gibi, hisselerini de satmak gibi, devretmek gibi bir duruma 
düştüklerini de görmekteyiz. Şimdi Sayın Başkan, geçen alana gittim ben. Alana… Tabii ki inşaat 
alanıdır bir şey demiyorum, alana almadılar. Fakat kapıda bir arkadaşımız bizi karşıladı. “Bakmak 
istiyorum.” dedim. “Bakamazsınız” dedi, “Haklısınız” dedim.  “Ben sadece merak ettim ya bu 
inşaatları kim yapıyor? Çok da güzel inşaatlar yapılıyor.” dedim oradaki arkadaşımıza. Çok gururla 
“City Construction”, “Construction” yapıyor dedi. “Öyle mi?” dedik. Teşekkür edip, biz döndük 
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hemen. Sonra baktık bu şirket kim? Geçmiş yıllarda bakıyorsun, 2007 Şubat… 2020 yılında 
bu şirket kurulmuş. Kuruluş ismi Ege Taahhüt Tedarik Ticaret Limited Şirketi. Daha sonra ismini 
değiştirmiş, bugünkü yine yabancı bir isim, daha cazip bir çağrıştırma getirsin diye. Belki de “Daha 
kaliteli iş yapacağım” anlamında ismini burada değiştirerek bugünkü işi yapmış. Şimdi Sayın Başkan 
2020, 7 Şubat'ta kurulan bir şirketin ve inşaatında 2022’nin içinde başladığı alanda bu firmanın 
bugüne kadar ne bir iş bitirmesi var, bu firmanın bugüne kadar kooperatife ve İzmir Büyükşehir 
Belediye Çalışanlarına ne herhangi bir taahhüt… Şeyi var teminat mektubu var… Yine orada da 
bildiğimiz üzere sadece senet ile verilerek buradaki… Tahmin ediyorum orada herhalde 600 küsur 
konut yapılacak. Yine bu firma başka yerde 300-400’e yakın konut yapıyor. Yani şu an bu firma 
elinde Gaziemir'deki var mı, yok mu onu tam bilemiyorum şu an. Söylersem de yanlış söylemiş 
olurum.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın BOZTEPE toparlayabilir miyiz? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Toparlıyorum Sayın Başkan’ım. Gaziemir’de de varsa bu şirket bugün elinde 
toplamda bir 2-2,5 milyarlık bir iş olduğunu burada görüyoruz. Değerli Başkan, Değerli Başkan 
burada çalışanlara ve oradaki üyelere haksızlık yapıyoruz. En son şunu söyleyeyim… Burada en 
başta sözlerimi söyledim ya, “Hep uyardık” diye dinlemediniz. Burada bu uyarıyı tekrar bir daha 
yapmak istiyorum. Ben, bu 1 ay içinde toplam 3-4 kere gittim alana. Karşısında resim de çektim. O 
karşısındaki binalara giderken balkonda da resimler çektim. Bugün tablet yanımda değil, resimleri 
gösteremiyorum. Sayın Başkan, orada ciddi bir inşaat hatası yapılıyor. Geçen ay da söyledim. Ne 
gelen var, ne giden var. İstinat duvarları yapılmıyor, istinat duvarları yerine bu karayollarında 
kullandığımız, kullanılan panellerle birbirine geçmeli, yol kenarlarının daha bir görüntü anlamında 
olması için…    Bu… Gördüm ki, bu panelleri burada birbirine geçirerek burada sanki bir istinat 
duvarı yapılmış havası verilmekte. Bakın yarın öbür gün burada da sıkıntı yaşayacaksınız. Sonra yine 
de bizim üstümüze atmayın. Aynı Örnekköy’de olduğu gibi yine bizi suçlamayınız. Ben iyi niyetle 3 
aydır bu konuyu ben söylüyorum burada. Buradaki sıkıntıyı burada anlatmaya çalışıyorum. Bizi 
dinlemiyorsunuz, yarın öbür gün burada yapılacak sıkıntılardan dolayı Sayın Başkan bizi sorumlu 
tutmayın. Lütfen gidin alanı görün. Zaten alanın bir kısmında sadece bir hafriyat yapılmış. Bir kısmı 
olduğu gibi duruyor. 1 yıldır inşaat bu hale gelmiş. Burası ne zaman bitecek? Nasıl bitecek? Ve 
burada hem bizi, hem Meclis’i… Çünkü burada oylanarak geçti bu. Hem de İzmir kamuoyunun, hem 
de buradaki insanların, hem de İzmir Büyükşehir Belediyesinin dar gelirli çalışan arkadaşlarımızın 
bilgilendirilmesini talep ediyoruz. Sayın Başkan hepinizi sevgiyle selamlar sunuyorum. (11 dakika 
24 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Sayın BOZTEPE çok teşekkür ederim. Sayın AYDIN buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Önce 
Sayın Meclis Üyelerinin söylediği hususlarla ilgili 1-2 cevap vereyim.  
MECLİS BAŞKANI: Efendim… Pardon. 
MURAT AYDIN: Şimdi İzmir Büyükşehir Belediyesi 2021 yılının Haziran ayında bir kadın sığınma 
evi daha açtı. Şu an İzmir Büyükşehir Belediyesinin 2 Kadın Sığınma Evi faaliyettedir. Bildiğiniz 
gibi Kadın Sığınma Evleri maalesef bu ülkenin temel sorunlarından ve çok önemli bir sorun alanı 
olan kadına yönelik şiddet, ev içi şiddet konusundaki önemli araçlardan birisi. Elbette ki Kadın 
Sığınma Evlerinin sayısının ve bu sığınma evlerine ihtiyacın artmasından hiçbirimiz memnun değiliz. 
Ancak böyle bir sorun var ve bu sorun kapsamında da Yasaların verdiği yetki ve sorumluluklarımızın 
farkındayız. İzmir Büyükşehir Belediyesi de bu yetki ve sorumluluklarının gereği olarak bu konudaki 
çalışmaları sürdürüyor. Ama Değerli Meclis Üyemizin de bildiği gibi bu sorumluluk esas itibarıyla 
Merkezi Yönetimin, Belediyeler bu sorumluluğu Merkezi Yönetimle paylaşıyorlar. İlgili Bakanlığın 
İzmir'deki Kadın Sığınma Evi sayısı da 3’tür. Toplam 5 Kadın Sığınma Evinin, ikisi İzmir 
Büyükşehir Belediyesi tarafından faaliyettedir. Yerlerini söylemiyorum çünkü Yasa gereği Kadın 
Sığınma Evlerinin yerlerini bildirmek doğru değil. Bu bakımdan sadece bununla yetineyim. İkinci 
sorun olarak dile getirilen Nif Çayı meselesi. Onunla da ilgili kısa bir bilgi vereyim. Hatırlarsanız bu 
zaman zaman gündeme gelen bir konudur. Gediz meselesiyle de gündeme gelmişti. Dere… Çayların, 
Nif Çayı’nın temizliğiyle ilgili sorumluluk Devlet Su İşleri Genel Müdürlüğü’ne aittir. Yani İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin Nif Çayı’nı temizlemeyle ilgili bir sorumluluğu yok. Kemalpaşa Organize 
Sanayi Bölgesi ve diğer sanayi bölgelerinin ya da işletmelerin… Affedersiniz… Atıkları ve arıtma 
sistemlerinin doğru çalışması konusunda da yetki ve sorumluluk Çevre Şehircilik ve İklim 
Değişikliği İl Müdürlüğüne aittir. Bu husustaki bilgiyi de sunmuş olayım. Kemalpaşa’daki köprüyle 
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ilgili olarak arkadaşlarım bir bilgi notu iletti, ona ileteyim aynen. Bu köprünün ihalesi                      
14 köprüyle birlikte verilmiş bir ihale ve maalesef yüklenici firma ülkede yaşanan ekonomik kriz 
nedeniyle artık maliyetleri karşılayamadığını belirterek kendisi bu konuda bir aksama yaşadı. Ancak 
daha sonra bu konuyla ilgili sorunlar çözümlendi. Şu an arkadaşların verdiği bilgiyi iletiyorum; 
montajı yapılacak üretim… Köprüyle ilgili olarak montajla ilgili sorun çözümlenmiş. 10 gün 
içerisinde fabrikada yapılan kirişler götürülüp köprüye yerleştirilecek. Daha sonra da döşeme 
imalatları yapılacak. 2 ay’a yakın zaman içerisinde asfalt dâhil köprünün açılması planlanmaktadır. 
Bu konudaki bilgiyi de Meclisimize sunmak isterim. Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Arkadaşlar, 
İzmir'de zaman zaman gündeme gelen bir konu, geçtiğimiz hafta, ay yeniden gündeme geldiği için 
bir kere daha bilgilerimizi tazelemek ve konuyu özetlemek isterim. Malum konu Bayraklı Şehir 
Hastanesi meselesi. Bayraklı Şehir Hastanesi yine açılamadı, bir kere daha açılışı ertelendi. Ne 
zaman olduğunu bilmiyoruz hâlâ. Kısaca Bayraklı Şehir Hastanesi’nin artık bir hikâyeye dönmüş 
hikâyesini anlatayım. Değerli Arkadaşlar burada zaman zaman İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 
mesela Narlıdere Metrosu’nun aksamasıyla ilgili dile getirdiklerinde de bu konuyla ilgili bilgi 
vermiştim ama birkaç hususa değinmek isterim. Bayraklı Şehir Hastanesi’nin temeli 2013 yılında 
atıldığını söylüyor kayıtlar bize ve 30 ayda biteceği söyleniyor. Fakat bu 30 ayda bitecek sözü bir 
zaman sonra 36 ay’a çıkıyor, sonra tekrar 30 ay’a iniyor, şimdilerde yine 36 aydan bahsediliyor. 2013 
yılında başladığı söylenen bu inşaatla ilgili olarak, 2015 yılında ikinci kez temel atılıyor ve bu temel, 
temel atma törenine Sayın Cumhurbaşkanı da katılıyor. Yani İzmir… Bu bahsedilen temel atma töreni 
2013 yılında tekrarlanmış oluyor, 2014'te tekrarlanıyor. Şunu da söyleyeyim; Bayraklı Şehir 
Hastanesi Merkezi İktidarın İzmir'e verdiği 2011 yılı seçim vaadiydi. Yani 2011 yılında Bayraklı 
Şehir Hastanesi’nin yapılacağını vaat etmişlerdi. 12 Mart 2014 yılında temel atıldı. Yani seçimden, 
yerel seçimlerden önce temel atıldı. 2015 yılında bir kere daha temel atıldı. O zaman anladık ki biz, 
bu 2014 Mart’ında yapılan temel atma töreni yerel seçimler için yapılmış bir temel atma töreniydi 
sadece. İşin garibi şu; iki defa temeli atılan bu Şehir Hastanesi’nin finansmanı 2016 yılında bulundu. 
Yani buradan da şunu anlıyoruz ki; 2014 ve 2015 yılında bu temel atma töreni yapıldığında Şehir 
Hastanesi’nin finansmanı hâlâ yoktu. Finansmanı olmayan bir projenin temeli atılmıştı. Daha sonra 
bu plan, bu inşaat, 2017’nin Mayıs ayında fiilen başladı ve 2016 yılında 2013’e göre, 2016 yılında 
biteceği söyleniyordu. Daha sonra ne oldu? Bu Şehir Hastanesi’nin açılışının 2018 yılında yapılacağı 
söylendi. Yani 2013’te başlayan, iki defa temeli atılan, finansmanı 2016’da bulunan Şehir 
Hastanesi’nin 2018 yılında açılacağı söylendi. Neden söylendi? Malum seçim vardı yine. Yine bir 
seçim vaadi olarak bu söylendi. Ama olmadı. Bu sefer 2019’da da bir seçim vardı, yerel seçim vardı. 
2019’da da buranın açılacağı söylendi ve yine olmadı. Daha sonra Sayın Sağlık Bakanı Fahrettin 
KOCA bir açıklama yaptı ve 31 Mayıs 2020 tarihinde Şehir Hastanesi’nin açılacağını söyledi. 31 
Mayıs 2020’de de hastane açılmadı. Ardından 2021 yılında AK Parti İzmir İl Başkanı Sayın Kerem 
Ali SÜREKLİ 29 Ekim 2021 tarihinde açılacağını kamuoyuna duyurdu. O tarihte de açılamadı. Daha 
sonra 17 Şubat 2022 tarihinde açılacağı söylendi, yine olmadı. 14 Mart Tıp Bayramı’nda 2023, 14 
Mart Tıp Bayramı’nda açılacağı söylendi, yine olmadı. Ve son olarak Sayın Cumhurbaşkanı’nın 
İzmir Programı kapsamında 27 Eylül tarihinde açılacağı söylendi, yine olmadı. 7 kez açılış tarihi 
bildirilen Bayraklı Şehir Hastanesi halen açılmadı. Arada tevatür şekilde ortaya çıkan tarihlerden hiç 
bahsetmiyorum, bunlar ilgilileri tarafından açıklanan tarihler. Tuhaf bir şey söyleyeyim, mesela 
elimde bir haber var. TRT Haber sitesinde yayınlanmış bir haber. TRT Haber sitesine göre Ege'nin en 
büyük Şehir Hastanesi’nin hizmete girmesine saatler kaldı. Bu haber 29 Nisan 2023 tarihinde. Yani 
yaklaşık 6 ay önce bizim hastanemizin açılmasına saatler kaldığına dair bir haber yapılmış. İlgili 
firmanın... Bir basın bülteni bu elimdeki, 12 Mart 2024 tarihli bülteni. Sağlık Bakanı Doktor Mehmet 
MÜEZZİNOĞLU ve AK Parti İzmir Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Binali YILDIRIM’ın yanı 
sıra milletvekilleriyle, ilgili şirketin yöneticilerinin katıldığı bir temel atma töreninin yapıldığından 
bahsediyor bize, 12 Mart tarihli. Yani seçimden önce yapılan temel atma töreni dediğim bu tören… 
Bu temel atma töreni daha sonra Cumhurbaşkanı'nın katılımıyla tekrar yapılacak 1 yıl sonra. Ve 
burada Şehir Hastanesi’nin “Yap-İşlet-Devret Yöntemi”yle yapıldığını, 1 milyar 638 milyon liraya 
mal olacağını ve 25 yıl boyunca ilgili şirket tarafından işletileceğini söylüyor. Wikipedia'ya baktım, 
Wikipedia bu konudaki tevatürleri o kadar çok alt notla vermek zorunda kalmış ki… O da şöyle 
diyor; hastanenin temeli 12 Mart 2014’te atıldı. 20 Ekim 2016’da finansmanı sağlandı. Yani temel 
atmadan 2,5 yıl sonra finansmanı bulunmuş. 2017’de inşaat başlamış ve o da kamu özel iş birliğiyle 
1,6 milyar liralık bir yatırımdan bahsediyor. Ancak görüyoruz ki, bunların hiçbirisi gerçekleşmedi. 
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Şimdi İzmir halkı adına sormak istiyoruz. Bu inşaatın temeli hakikaten ne zaman atıldı? Yani 
gerçek temel atma tarihi nedir? İnşaatın süresi 30 ayda mı bitecek? 36 ayda mı bitecek? Bu 30 ya da 
36 ay’ı hangi tarihten başlatacağız? İşletme süresi... Çünkü bunu bir firma yapıyor, işletiyor ve sonra 
devredecek. 20 yıl mı? 25 yıl mı? Ve daha da önemlisi 1,6 milyar liraya mal olacağı söylenen Şehir 
Hastanesi bugün ne kadara mal oluyor? Ve bu 20 yıl, 25 yıl işleteceği söylenen şirketin işletme süresi 
ne zaman başlayacak? Çünkü kendilerinin de söylediği gibi bu konuda Devlet’in cebinden beş kuruş 
para çıkmadığı için… Öyle söylüyorlar. Buradaki gecikmenin sorumlusu herhalde Hükümet değil, 
ilgili şirket. O şirket bu gecikmeyi yaptığına göre o halde bu geciktiği sürenin işletme süresinden 
düşülmesi gerekiyor. Eğer böyleyse bu konuda bir açıklama bekleriz. İzmir halkı olarak şunu 
soruyoruz; Bayraklı Şehir Hastanesi’ni sahiden ne zaman açacaksınız? Teşekkür ederim.  (10 dakika 
3 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, çok teşekkür ederim. Süreyi de gayet iyi kullandınız teşekkür ederim 
yani inanılmaz. Sayın… Mehmet Bey önce söz istedi. Mehmet Bey’e… Kemalpaşa Meclis Üyemiz 
Mehmet Bey buyurun. Değerli Arkadaşlar… Sonra Hakan Bey size. 
MEHMET TÜRKMEN: Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar. Kemalpaşa… Önce Kemalpaşa’ya yapılan 
hizmetlerden İZSU'dan başlayayım. İZSU Halilbeyli’den, Turgutlu’dan, Kemalpaşa'ya kadar Büyük 
Kanal Projesi’ni yaptı ve tamamladı. Ulucak'ta arıtma tesisi yaptı, tamamladı. 3000 dönüm yeni 
imara yer açtık. Oranın altyapısı yapılıyor. İZSU’nun bütün her tarafta yağmur suları ve içme su 
hatlarını değiştirdi. İZSU gerçekten de bizim bütçemizin çok çok fazla üzerinde yatırımlar yaptı 
Kemalpaşa’ya. Şeye gelelim ESHOT'a. ESHOT köylere dahi otobüs kaldırıyor. Bizim Turgutlu’dan, 
Turgutlu’dan metroya kadar bütün her yerden otobüs seferlerimiz var ESHOT’umuzun. Büyükşehir 
Belediyesi İZBETON köy yollarını sıcak asfalt yaptı, ova yollarının haddi hesabı yok. Yani nasıl bir 
hizmet yapılmadı? Şimdi Nif Çayı'nın temizliğiyle ilgili biliyorsunuz bizim Belkahve’den, 
Belkahve’den Yenmiş'e kadar olan kısımda Organize Sanayi Bölgesi var. 4562 sayılı Organize Sanayi 
Yasasına bağlı. 5393’te der ki; “4562 sayılı Yasa, bu Yasa kapsamı dışındadır.” der. Yani Belediyeler 
oraya giremezler. Şimdi arıtma var. Gece saat 12’den sonra boşa salıyorlar arıtmaları. Denetleme 
de… Bize… Biz denetleyemiyoruz maalesef. Onları da Çevre Şehircilik denetliyor, şeyle ilgili. Nif 
Çayı’nın sağında ve solunda 75’er metre uzunluğunda 150 metre dereye yaklaşma şeyimiz var bizim. 
O bölgeye kimseyi yaklaştırmıyorlar, 150 metre. Bu böyle devam ediyor aşağıya doğru. Yani iki tane 
OSB var ve biz arada kalmışız ve aradaki yerlerde de bizim Belediyemiz sınırları içerisinde olanları 
biz denetliyoruz. Ne bakımından denetliyoruz? Biz kaçak veya aykırı yapılardan dolayı denetliyoruz. 
Ama Çevre Şehircilik Bakanlığı… Biz Kabahatler Kanununa göre ceza yazabiliyoruz. O da zaten 
gülünç. Adam böyle cezalar hafif olduğu için bir şey yapamıyor ama Çevre Şehircilik ceza 
yazdığında müthiş cezalar yazıyor ve caydırıcılığı yüksek oluyor. O yüzden Kemalpaşa'daki 
arkadaşlarımızın, Kemalpaşa'da yapılanları görmemesi insanı üzüyor. O yüzden ben hepinize 
teşekkür ederim. Aynı zamanda Başkanımıza ve Büyükşehir ekibine de teşekkür ederim. (3 dakika 21 
saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Çok teşekkür ederiz Değerli Meclis Üyemize. Sayın YILDIZ buyurun 
efendim. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlamak istiyorum. 
Öncelikle Sayın AYDIN’ın hem Kemalpaşa'yla ilgili, hem Meclis Üyemin sorduğu sorularla ilgili 
yaptığı bilgilendirme için teşekkür ederiz. Tabii kendisinin Şehir Hastaneleri’yle ilgili merakını da 
hayranlıkla izledim. Çünkü Adalet ve Kalkınma Partisinin böyle devasa projenin takip ediyor olması 
Opera Binası bitiremeyen, tünelleri açamayan, battı-çıktılardan bir tane yapamayan, kooperatifleri 
eline yüzüne bulaştıran bir belediye anlayışının Grup Başkan Vekil açısından önemli bir ders 
niteliğindedir diye düşünüyorum. Tabii yaklaşık 700 bin metrekare bir inşaat yapacaksınız. Günün 
sonunda birden fazla ünitesi olan bir yer. Doğal olarak her bir ünitenin dönem dönem farklı temel 
atmaları olur. Onun dışında kendileri bahane siyasetini çok fazla sevdikleri için biz bahane 
üretmeyeceğiz ama pandemi ve pandemi kaynaklı tedarikle ilgili çünkü uluslararası çok güçlü 
cihazların bulunduğu bir yer ve bugün 1 milyar Euro’nun üzerinde, yani 30 milyar TL üzerinde bir 
bütçe ile ki ana yüklenici firma yanılmıyorsam GAMA'nın yaşadığı finansman problemlerine rağmen 
bugün hastane açılabilir noktaya gelmiştir. Bugün sadece bu hastane 2060 yataklı olup; binlerce 
kişinin çalıştığı yine İzmir'de bütün hastaneler şu an hizmet vermeye devam ediyor. Bu anlamdaki 
gecikmelerin tamamen yaşanan süreçleri içerisindeki teknik sistemlerin çalışmasına yönelik testlerle 
ilgili kararlar. Bu bitmediğinden, tamamlanmadığından, içerisinde hasta olmadığından ya da çalışan 
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olmadığından değil. Yani bu kadar büyük bir projeyi keşke İzmir Büyükşehir Belediyemizde 
bitirse de biz de kendilerinin de bu gecikmelerle ilgili saygıyla karşılasak.  Ama diğer sorduğu tüm 
sorulara da teknik olarak Çarşamba günü ayrıca cevap vereceğim. Ancak ben bizim projelerimize 
devam… İncelemelerine devam etmelerini isterim.  Mesela bir Konak Tünelinin ne kadar sürede 
yaptığımıza baksınlar, İzmir Havalimanını nasıl uluslararası havalimanına döndürdüğümüze 
baksınlar, İzmir'in çevreyollarını ne kadar hızlı sürede bitirdiklerimize baksınlar. Eğer kendilerinin 
başlayıp bitiremedikleri mesela çok basit bir şey söyleyebilirim; İzmir'de, Alsancak'ta yani İzmir'in 
kalbi konakta tekel binalarını 20 bin metrekaredir, 1,5 yılı bile bulmayacak şekilde restorasyonu 
yaptık, bitirdik, açtık ve İzmir Kültür Sanatı'na hediye ettik. Bitmeyen Opera Binasını bir dahaki 
Meclis’te kendileri bize bir anlatsınlar. Yani bitmeyen dördüncü faz gibi. Üç kere temel atıp topu 
topu, topu topu 80 milyon o gün mal olacak bir tesisi bugün 600 milyona mal etmeye çalışan ve daha 
hala ortada ne zaman biteceği noktasının… Başladı artık, inşallah biter ama geçmişiyle ilgili 
gecikmeleriyle 9 yıl boyunca gelinen noktanın bırakın temel atmayı, bırakın binasının bitmeyi, 
bırakın içindeki tesislerin konmasını, bırakın çalışanların alınmasını, açılışın ertelenmesi razı olalım. 
Hangi noktada olduklarını bize bir anlatsınlar çok merak ediyoruz. Şimdi Sayın Başkan, Sayın 
Başkan biz her Meclis’te soruyoruz. Biraz önce Hüsnü Bey'in dile getirdiği Ege Şehir Planlamasının 
ayni sermaye olarak verdiğimiz... Ben, Değerli Cumhuriyet Halk Partili Meclis Üyelerimizden de bu 
konuyu dikkatli dinlemelerini rica edeceğim. Şurada 5 ayımız kaldı Değerli Arkadaşlar. Biz takriben 
2,5 yıl önceydi, belki 3 yıl olmuştur, Komisyonlarda bunu tartıştık ve Çiğli'de çok kıymetli bir konut 
imar adalarını İzmir'in Belediyemize ait olan Şehir Planlama A.Ş’ine ayni sermaye olarak verdik. O 
gün bu Meclis’te birçok Meclis Üyesi Arkadaşımız çıkıp, “Belediye çalışanlara konut yapacağız.” 
diye konuştular. Hatta Erhan Bey, bizim Meclis Üyemiz oraya bir kısmında vatandaşın uygun 
faydalanması nedeniyle de bir not da kayıta düşmüştü yanlış hatırlamıyorsam o günün koşullarında. 
Peki ne oldu? Yani bize o gün sunum yapılırken Değerli Cumhuriyet Halk Partinin içerisinde Değerli 
Meclis Üyelerinden bazıları, “Sosyal Belediyeciliği göreceksiniz, biz orada konut üreteceğiz.” 
dedikleri Şehir Planlaması A.Ş’sine devrettiğimiz yer ne olmuş? Geçtiğimiz yine 1,5 yıl önce Adnan 
Saygun'daki Meclis’te de tartışmalarını yaşamıştık yine bu yer için hatırlıyorum. Bir kooperatife, bir 
kooperatife yeri devrettik. Şimdi kendimiz yapamadık, bir kooperatife verdik. O gün yine ilgili 
arkadaşlarımız bu kooperatif modelinin ne kadar değerli, ne kadar önemli ve ne kadar vatandaşı ve 
Belediye çalışanını koruyan bir model olduğu üzerinden uzun uzun bize karşı konuşmalar 
yapmışlardı. Yani şimdi bakıyorum, neymiş firmanın ismi? City Contraction. Yani Şehir İnşaatı. Bu 
firmaya bakıyoruz, bu firma Örnekköy'de yapıyor, bu firma şu an Şehir Planlamasındaki Çiğli’yi de 
yapıyor. Değerli arkadaşlar 2020 yılında kurulmuş, kuruluş hikâyesi bugün İl Başkanınızın o gün 
kooperatif üyesi olduğu… Hem bu kooperatif üyesi hem Örnekköy'ün de Başkanı. Sonra da kendi 
işyeri adresini bu şirketin adresi yaptığı bir şirket. Yahu cidden, samimiyetle bunun irdelenmesi ve 
sorgulanması gerekmiyor mu? Bugün bakıyoruz binlerce konut inşaatına onay vermişiz. Bu onay ve 
yetkisini nereden aldılar ilgili şirketler? Bu Belediyenin Meclisinden oybirliğiyle Cumhuriyet Halk 
Partisinin, AK Partinin, Milliyetçi Hareket Partisinin, İYİ Partinin Meclis Üyelerinin desteğiyle 
oybirliğiyle devrettiğimiz yine ilgili Yasanın, yani 6306 sayılı Yasanın ilgili maddesinden yola 
çıkarak verdiğimiz 8. maddenin 2. bendinden yola çıkarak verdiğimiz yetkiyle biz bunu 
şirketlerimize verdik. Bu şirketler İZBETON, yetkisini aşarak yetkisini aşarak, yetkisi olmadığı halde 
çift imzayla yapması gereken protokolleri tek imza yaparak… Maalesef o günkü kooperatif 
Başkanıyla, bugün İl Başkanınız olan şahısla imzalayarak… Yine Şehir Planlaması, Ege Şehir 
Planlaması yetkisini aşarak, yetkisini aşarak… Çünkü biz onu Belediye çalışanlarına yönelik bir 
düzenleme olsun diye vermiştik, yetki aşımı yaparak bir kooperatif üzerinden iki proje yaptıklarını 
şimdi Hüsnü Bey'den de öğrendik. Birini piyasaya sattıkları, birini de kooperatif üyelerine vermeye 
çalıştıkları bir projeyle… İnşaat tekniği, uygulaması ve yöntemlerin eksiklerine girmiyoruz bile. 
Bunlar başlı başına başka bir konu başlıkları. Ama bir bakıyoruz yine aynı şirket. Şimdi burada yeri 
geldiğinde AK Parti’ye yüklenmek üzere bir takım iddialarda bulunanlar, “Beşli Çete” diyenler ki 
onun bir tanesine zaten Çiğli Tramvayı’nı veriyorsunuz, diğer Narlıdere işini veriyorsunuz, onlara 
bakmıyorsunuz... Şimdi sormak istiyorum o Meclis Üyelerine; başka şirket yok muydu? City 
Contraction dışında adresinin şu an hala hazırda İl Başkanınızın işyeri adresi olarak kurulmuş olan 
bir şirketten başka bir şirket yok muydu da milyonlarca liralık hakedişleri buraya devredip, binlerce 
konut inşaatını bu şirkete verdiniz? Kaldı ki bu şirketin yeterliliği de tartışma konusu. Çünkü 
İZBETON şirketin senedi ve çekini kabul eder bir teminata gidiyor. Şimdi ben Sayın AYDIN'a 
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sordum, dedim ki 21. ve 27. madde, bizim İZBETON'a devrettiğimiz sözleşmedeki 21. ve 
27. maddelere göre biz devir yetkisi ya da alt taşeron onayımız var mıydı, yok muydu? Tabii kendisi 
bir türlü bu konumuza cevap veremedi, bilgi notu herhalde gitmedi. Ancak 03/07/2023’te ilgili 
Belediyemizin Genel Sekreter Yardımcılığı tarafından verilen yazıda çok açık net deniyor, diyor ki; 
“Söz konusu imar adalarında devam eden yapım kapsamında herhangi bir alt taşeron onayı ve devir 
işlemi tesis edilmemiştir.” Yani Sayın AYDIN'ın haftalardır Grubumuza veremediği sorumuzun 
cevabını zaten 03/07/2023’te Belediyemizin Bürokratları ilgili makamlara vermişler. Yani ne diyor? 
“Ey Hakan YILDIZ! Senin söylediğin 21 ve 27. maddedeki şekil şartlarını biz onaylamadık.” Peki 
onaylamadığının şekil şartlarına rağmen nasıl oluyor da bu korunaklı şirket, bu işi direkt %100’ünü 
alıyor? Yahu bunu hepimiz sormak zorunda değil miyiz bu soruyu? Ben çok merak ediyorum bu 
sessizliği. Bu soruyu sormak zorundayız. Yine bakınız, protokoldeki yürürlükte bulunan mevzuat 
kapsamında işlerin üretilmesiyle ilgili yapım işleri genel şartnamesi Sayın Grup Başkan Vekiliniz iyi 
bir hukukçu. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ toparlayabilir miyiz?  
HAKAN YILDIZ: Toparlıyorum Sayın Başkan. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun lütfen. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Grup Başkan Vekiliniz iyi bir hukukçu. Çok açık bir soru, Yapım İşleri 
Genel Şartnamesine göre verdiğimiz işler bunlar… “Bir işin %50’sini geçemezsiniz.” diyor. “Bir 
firmaya doğrudan veremezsiniz.” Biz %100’ünü Örnekköy’de bu şirkete vermişiz. Yine yetmemiş, 
yine %100’ünü Ege Şehir Planlamasına devrettiğimiz Çiğli'de de vermişiz. Lütfen bu soruları doğru 
dürüst tartışalım. Bu binalar bitmeyecek, bitmeyince “S” plakası sorunu gibi kapıya yığılan binlerce 
kooperatif mağduru göreceğiz. Bunu söylediğimiz için suçlu olmayalım. Bu gerçeği her seferinde 
ıskalamayın. Kurulan şirket belli, yeterliliği ortada. Milyonlarca lira denetimsiz bir şekilde bu şirkete 
aktarılıyor ve bu Belediyemizin logosuna inanan insanlar da bu kooperatife üye oluyor Sayın Başkan. 
Biz, yeni mağdurlar doğmasın diye tekrar tekrar dile getiriyoruz. Ümit ederim, Cumhuriyet Halk 
Partinin çok saygı duyduğum Değerli Meclis Üyeleri de bu soruları Grupta kendi adına partilerine 
soruyorlardır. Teşekkür ederim. (10 dakika 8 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Ben teşekkür ederim Sayın Yıldız. Evet, Sayın HIZAL buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, çok Kıymetli Meclis, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
Şehir Hastanesi konusunda Sayın Grup Sözcümüz Hakan Bey gerekli açıklamaları yaptı; ama tabii 
bir Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Üyesinden, CHP'li bir Arkadaştan, Şehir Hastanelerinin neden bu 
kadar geciktiği konusunda bir eleştiri almamız esasında bizleri mutlu ediyor, mutlu etmiyor değil. 
Çünkü çok yakın zamana kadar, pandemi öncesine kadar “Bizler Şehir Hastanesine karşıyız, asla 
yaptırmayacağız. İktidara geldiğimizde de Şehir Hastanelerini kapatacağız.” diyen anlayış bugün 
Şehir Hastanesinin neden geciktiği konusunda eleştiri yapması iktidar olarak doğru yolda 
olduğumuzu gösteriyor... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Biz şimdi konumuza dönelim, Şehir Hastanesi inşallah çok yakın zamanda açılacak ve… 
MURAT AYDIN: İnşallah. 
ÖZGÜR HIZAL: İzmirlilere, tüm hemşehrilerimize, diğer şehirlerdeki Şehir Hastaneleri gibi çok iyi 
bir şekilde hizmet vereceğini düşünüyorum. Şimdi Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyeleri temel 
konumuza gelelim. Temel konumuz; Sayın AYDIN'ın bir futbolcu edasıyla orta sahada top çevirip 
daha sonra da topu auta, kornere, taca atma eğiliminde olduğunu gördüğümüz için mümkün 
olduğunca topu sahanın, stadın dışına atmaya çalıştığını görüyoruz. Az önce Grup Sözcümüz bir yazı 
paylaştı. Yazı, Çevre Şehircilik İl Müdürlüğüne yazılmış bir yazı. Kim tarafından yazılmış? 
Büyükşehir Belediyemizin Genel Sekreter Yardımcısı tarafından yazılmış ve yazının sonunda… 
Suphi Bey tarafından yazılmış. Genel Sekreter… Yazının sonunda aynen şunu söylüyor; “Mülkiyeti 
belediyemize ait olan söz konusu imar adalarında devam eden yapım etapları kapsamında herhangi 
bir alt taşeron onayı ve devir işlemi tesis edilmemiş olup; söz konusu yapım işlerine ait Onaylı 
Sözleşme, Protokol, Özel Teknik Şartname dokümanları ekte yer almaktadır.” Biz bu yazıdan şunu 
anlıyoruz, bu etaplarda, bu etaplarda İZBETON’un dışında herhangi bir Kurum, Kuruluş, kişi faaliyet 
göstermiyor olması lazım değil mi? Bu yazı bunu söylüyor bize. Ama biz biliyoruz ki biz biliyoruz ki 
orada kaçak, kaçak yollarla oraya girmiş kooperatifler ve şirketler var sayın Başkan. “Kaçak yollarla 
girmiş.” diyorum, “Gayri yasal yollarla girmiş.” diyorum ve bunları buraya sokan İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç SOYER. Bu kaçak firmaları, kaçak kooperatifleri buraya sokan İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç SOYER, Mustafa Tunç SOYER. Yani suça ortak oluyor. Şimdi 
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Sayın SOYER sıklıkla şunu dile getiriyor, Meclis Üyesi Arkadaşlarımız da getiriyor, diyor ki; “Biz, 
Türkiye'ye örnek bir kentsel dönüşüm modeli ortaya koyduk.” Türkiye'ye örnek, Türkiye'ye örnek... 
Evet, gördük Türkiye'ye örnek bir model ortaya koymuşsunuz. Bunu biraz sonra izahatını yapacağım 
Sayın Başkan. O kadar örnek olmuş ki o kadar örnek olmuş ki İzmir'in dışında bu modeli öğrenmeye, 
bu modelle ilgili çalışmalar yapmaya, İzmir'i örneklemeye alan kişiler var aramızda Arkadaşlar. 
Şimdi bu isimleri vereceğim. Biliyorsunuz, ben Şenol ASLANOĞLU ilgili, Cumhuriyet Halk Partisi 
İl Başkanı demiyorum. Şenol ASLANOĞLU'yla ilgili eleştiri yaptığımda hemen çıkıyorsunuz 
meseleyi siyasi noktalara çekiyor... Asla siyasi noktada bir eleştiri yapmıyorum, kooperatif üzerinden 
eleştiri yapıyorum. City Contraction denilen şirketin durumunu ben izah etmiştim, arkadaşlar da izah 
etti. Şirketin kime ait olduğunu, devirlerin kime yapıldığını, pay devirlerinin bu şirketin hangi işleri 
yaptığını hepimiz biliyoruz, bütün İzmir Kamuoyu biliyor. Şimdi size başka bir etaptan bahsedeyim 
Sayın Başkan. Gaziemir’de 1 Etap. Temelini kime attırdınız? Cumhuriyet Halk Partisi Genel Başkanı 
Kemal KILIÇDAROĞLU'na attırdınız. Ve ne dediniz? “Bu inşaat İzmir Büyükşehir Belediyesinin 
güvencesi altında.” dediniz. Ve ne dediniz? “36 ayda bitireceğiz ve Sayın Genel Başkan’ım sizi de 
çağıracağız ve anahtarları teslim edeceğiz.” dediniz. Üyelerden 178 milyon para toplanmış Sayın 
Başkan, 178 milyon. Para nerede? Yok. Daire nerede? Yok. Tam organize işler, tam organize işler 
Sayın Başkan. Etap %4 seviye. Kim kurmuş? Serdar DENİZ adlı bir vatandaş. Serdar DENİZ denilen 
vatandaş kim? Cumhuriyet Halk Partisi İzmir Milletvekili Mahir POLAT'ın Danışmanı. Gelelim… 
Peki bu Serdar DENİZ'in yanında başka kim var? Ümit ERKOL. Kim bu Ümit ERKOL Sayın 
Arkadaşlar, Sevgili Arkadaşlar? İsmini hatırlayanınız var mı? Duydunuz mu? Başkan yardımcısı. 
Belki bu ara istifa etmiş olabilir. Cumhuriyet Halk Partisi Ankara İl Başkanı. Tesadüf değil mi 
bunlar? O kadar örnek oldunuz ki Ümit ERKOL denilen vatandaş Çankaya'dan, Yeni Mahalle’den 
çıktı, koşa koşa geldi İzmir'in kentsel dönüşüm sorununu çözmeye. Kim çağırdı bu Ümit ERKOL'u? 
Kim çağırdı? Bir Milletvekili mi çağırdı? İZBETON Genel Müdürü mü çağırdı? Serdar DENİZ mi 
çağırdı? Ya da bu şehrin Belediye Başkanı ve İZBETON Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Tunç 
SOYER mi çağırdı? Elbette ki Mustafa Tunç SOYER çağırdı Sayın Arkadaşlar. Başka izahı yok. 
Çünkü, o şirketin genel, Yönetim Kurulu Başkanı da o, bu Belediyenin Başkanı da kendisi. Yoksa 
kafasına göre valizini toplayıp bu vatandaş buraya gelemez. İş bitmiyor tabii. Daha iş devam ediyor, 
Ümit ERKOL'la bu iş bitmiyor. Bir CHP İl Başkanı geldi, burada kooperatifçilik yapıyor. Yetmedi 
Ümit ERKOL'un oğlu geliyor buraya Sayın Başkan. Fırat ERKOL. O nerede kooperatifçilik yapıyor 
Sayın Arkadaşlar, Kıymetli Arkadaşlar? İmece Yapı Kooperatifi. Neresi bu? Çiğli'deki bizim 
çalışanlarımıza verdiğimiz, düşük gelirli İzmirlilere konut yapılsın diye verdiğimiz milyonlarca 
liralık arsanın üzerine konmaya geliyor. Nereden geliyor? Londra'dan geliyor. Koşa koşa Kooperatif 
kuruyor. Babası yetmiyor, kendisi geliyor. Bu da yetmiyor Kıymetli Arkadaşlar, bu da yetmiyor, 
yetmiyor. Doymuyor. Bu, Fırat ERKOL denilen vatandaş bir de şirket kuruyor. Şirketin adı Ares Yapı 
A.Ş. 2020'de kurulmuş şirkete iş verilmiş. Ne oluyor Hakan ağabey? 2023’te kurulmuş şirkete iş 
verilmiş, Ares Yapı. Düzeltiyorum, 2022’de. Kim kurmuş? Fırat ERKOL. Hangi işi vermişler? 
Uzundere'deki işi vermişler, Uzundere 3. ya da 4. Etap, çok bilmiyorum o Etabı. Ama verildiğini çok 
iyi biliyorum. Şimdi, Sayın Başkan neresinden tutsanız, neresinden tutsanız sakatlık, neresinden 
tutsanız sakatlık. Narlıdere Metrosu’nu eleştiririz ama biter, Çiğli Tramvayını eleştiririz ama biter. 
Biz eleştiririz, siz çalışırsınız, bitirirsiniz. Siz bizi eleştirirsiniz. “Hastaneyi neden yapamadınız?” Biz 
gider çalışırız, bitiririz. Ama bu bambaşka bir şey Sayın Başkan. İzmirlilerin kaynakları, İzmirlilerin 
parası, İzmir Büyükşehir Belediyesinin itibarı… Yazıklar olsun, yazıklar olsun… Başka hiçbir şey 
demiyorum... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Bağıracağım Arkadaşlar, yazıklar olsun… Ve bütün bunların müsebbibi; Mustafa Tunç SOYER'dir. 
Artık Şenol ASLANOĞLU yok. Artık İZBETON Genel Müdürü yok. Çünkü hepsinin amiri Mustafa 
Tunç SOYER'dir. Teşekkür ediyorum. (8 dakika 52 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki. Çok teşekkür ederim Değerli Arkadaşlar. İrfan Bey buyurun. Oradan bir 
arkadaş daha mı kaldırdı?  İrfan Bey buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar. Yine Başkan’ım sapla samanı karıştırıyorlar. 
Son herhalde 2,5 yılımız Özgür Bey'in bence kişiselleştirdiği, kooperatifler konusuyla Meclis’in 
herhalde 3’te 2’sini geçiriyoruz. Şimdi konuyu uzatmaya gerek yok. Yani o diyor ya şeye anlatır gibi 
anlatayım. Sayın Başkan’ım kooperatif bir kişinin tasarrufunda olan, bir kişinin babasının şirketi 
değil. Kooperatif dediğiniz, insanlar, belki bilmeyenler şöyle zannediyor; biri bir şirket kurdu, bu 
kadar kişinin parasıyla bir ticaret yapıyor. Kooperatif dediğiniz, bir oluşum. Bu oluşum, oradaki 500 
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tane arsa sahibiyle, 500 kişiyi bir araya getirip 500 kişi, 500 arsa sahibine toplam 1000 adet 
daire üretiyor. 500’ünü kendine alıyor, 500’ünü arsa sahiplerine veriyor. Şimdi şuna geleyim, parası 
nereden geliyor? Bütün bu durumları bilip, o sözleşmenin altına imza atan ve “Çok fahiş fiyatlar” 
dedikleri, o paraları veren vatandaşlar. Bu vatandaşlar bütün bu sözleşmeleri okuyup, buraya 
girdiğinde kendileri akıl edemiyor mu? Bir Özgür Bey mi Türkiye'de bu kadar zeki de yanlışı da 
vurgunu da gösteriyor da hiçbiri itiraz etmiyor? Ama ilk günden şunu söylüyorum ve şuna da 
inanıyorum; engellediğiniz her bir gün, yönetemediğiniz ekonomi neticesinde TL'nin değer kaybıyla 
bu paralara bu inşaatlar yapılamayacak. İnşaatlar yapılamadığı takdirde; evet, bir fiyat farkı gelecek 
ve “İşte biz söylemiştik.” Yahu engellemek için her şeyi yaptınız. Yok… Yani Özgür Bey avukatlığı 
bırakmış. Yakında herhalde inşaatla ilgili bir mühendisliğe falan da gider. 2 yıldır elinden mezurayla 
herhalde ölçümler yapıp %7,5 - %8 -  %8,25 oranlar söylüyor. İnşaatlar bizim kontrolörlerden 
herhalde daha iyi takip ediyor. İddia ettiği birçok şey ben inanmıyorum. Yani şunu söyleyeyim, 
Arkadaşlar burada, bu paraları veren vatandaşların hiçbir kimsesinden hiçbirinden bir itiraz gelmiyor, 
sadece Özgür Bey'den geliyor. Özgür Bey her hafta, her Meclisimizde “Bir şirket nasıl vurgunu 
yapıyor?” Bu şirket Arkadaşlar inşaat metrekare birim fiyatları TOKİ'nin altında. Şimdi TOKİ'nin 
altında yapıyorsa eğer bunlar vurgunu yapıyorsa TOKİ ne yapıyor? TOKİ, Devlet Kurumu ve 
kooperatifin kendi anlayışlarından, yaklaşımlarından farkı şu; Onlar gidip, bizim “Beşli Çete” 
dediğimiz, “Beşli Firma” dediğimiz belli kişilere, özel istisnalı kaidelerle, çok yüklü miktarda 
paralarla işler veriliyor. Bu paraları denetleyebilen, bu harcamaları hangi yöntemle, niye verdiğini 
sorgulayabilecek artık bir mahkeme de yok, maalesef yok. Üzülerek söylüyorum. Önce iş veriliyor, 
görüyoruz ya sonra kaynağı yaratılıyor. Kaynaktan sonrasında işte 3 kere açılışı yapılıyor, sonra 
inşaatı başlanıyor. Şimdi, bizler bu noktalarda çok iyi niyetle şunu söylüyoruz, Arkadaşlar az önce 
söylediğimiz… Diğer konuya da geleyim, bu hastane inşaatıyla ilgili biz eleştirilerimizi söylerken 
arkadaşlar direkt kendi üstlerine alıyorlar. Arkadaşlar siz zaten bir dahiliniz yok. Biz, “Şehir 
Hastanelerini kapatacağız” da demedik, “Biz bunları kamulaştıracağız” dedik. Çünkü şöyle bir 
yaklaşım var; bu vatandaşlar 2000 yataklı bir hastanenin yapımı yaklaşık 1.6 milyar olduğunu 
görüyoruz. Buna başlarken Devlet güvencesiyle, gidip Devlet Bankalarından bu paranın tümünü 10 
yıllık, 15 yıllık, 20 yıllık zaten kredilerle alıyorlar. Devletin parasıyla, devletin arazilerine, hazine 
arazilerine inşaatı yapıyorlar. Yapabilirler Başkan’ım, bir hizmet. Kârını da koyar, %20 - %30. 
Normal müteahhit kârları bahsediyorlar ya bu inşaatlar hiçbiri %20’i de geçmiyordur ama %30 - 
%40’lara biz şuan şükreder durumdayız. %200 kârlarla bu inşaatlar yapılıyor, devletten, devlet 
bankalarından aldığı kredilerle. Sonra ne yapıyorlar? Bunu bitirip kârları karşılığında devlete mi 
veriyorlar? Hayır Başkan’ım. 25 yıllık, Devlete bir de burayı kiralıyorlar. Yani hizmet sağlama 
noktasında neredeyse yıllık bir hastane parası bu vatandaş… Bu firmalara para veriyoruz. Şimdi bunu 
sözleşmesine biz ulaşamıyoruz. Türkiye Cumhuriyeti’nde 85 milyon insan Reisicumhur’un yaptığı 
anlaşmayı göremiyor, ulaşamıyor. Kimse bunu öğrenemiyor. Arkadaşlar şu an Şehir Hastanesiyle siz 
nasıl bir sözleşme yaptınız? Ne karşılığında, biz bunlara kaç yıl, ne paralar vereceğiz bilen var mı? 
Biz bilmiyoruz… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Biz az önce… Yap-işlet… İşte o işletmeci firma var ya o işletmeci firmanın ne zaman biteceğini 
söylediğimizde hemen kendi üstlerine dert alıyorlar, kendi üstlerine alınıyorlar... (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar bizim size sorduğumuz 
bir şey yok. Biz İzmir’de yaşayan bir İzmirli olarak merak ediyoruz. 3 kere açılışı ertelenmiş, 3 kere 
açılışı yapılmış, 5 kere de açılışı ertelenen yerle ilgili soru sorabiliyoruz değil mi? Ve bununla ilgili 
sizin mukayese ettiğiniz işlerle alakalı bir yerde 500 üyesi olan bir kooperatif… Yani kârı da rantı da 
vurgunu da 500 kişinin paylaştığı, bölüştüğü bir kooperatiften bahsediyoruz. Diğer yandan sadece bir 
kişi ya da bir aileye ait olan nice böyle hastaneler. 25 yıl boyunca… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar kooperatiflere… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şuna çok üzülüyorsunuz, 
anlayabiliyorum. Cumhuriyet Halk Partisi, İzmir, şu an Türkiye’de örnek, Cumhuriyet Halk Partisine 
getirdiği modelle de örnek. Ve doğal olarak da bir CHP’linin Ankara’da İl Başkanı olmuş, gelip 
kooperatife üye olması, kooperatife dâhil olması niye sizi rahatsız ediyor? Arkadaşlar sizin atadığınız 
her bir taraftaki her bir kimse AK Parti “title”ni almadan, üyeliği almadan işe giremiyor, bir yere 
gelemiyor. Atadığınız 9 Eylül Üniversitesi’nin Rektörü eski Milletvekiliniz. Bir kooperatifteki 
yöneticinin CHP’li olması… 
MECLİS BAŞKANI: Arkadaşlar… 
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İRFAN ÖNAL: Neyinizi rahatsız ediyor? Açık yüreklikle şunu söyledik, arkadaşlar görüyorum 
günün sonunda bana… Arkadaşlar, günün sonunda tahammülsüzlüğünüzle geldiğiniz nokta şu; bizim 
İzmir’de seçilmiş irade, %58’le başa gelmiş Tunç SOYER’in bir Şirket Genel Müdürü atamasını bile 
hazmedemiyorsunuz. O şirket müdürünün yetkileri dâhilinde bir karar almasını içinize sindiremiyor 
olabilirsiniz. Geldiğimiz noktada bir CHP’linin gelip kooperatife üye olması ya da kooperatifte 
taşeronluk yapması içinize sindiremediğinizi görebiliyoruz arkadaşlar. Ama siz demokrasiyle 
Türkiye’ye seçilip bütün bu bahsettiğim şeyleri dağıttığınızda kimse bir şey demiyor. Sorduğumuzda 
ya sözleşmenin içeriğini alamıyoruz. Biz açık yüreklilikle şunu söylüyoruz; “Varsa bir yanlış devletin 
mahkemeleri orada. Tespit ettiğiniz bir eksik varsa beraber üstüne gidelim. Ama değilse ya orada 
dönüşüm bekleyen o kadar mağdur insanı siyasetinizi alet etmeyin.” Ben açık yüreklikle şunu 
söylüyorum; yüksek bulduğunuz, “fahiş” dediğiniz bir rakamı getirin, bir dosyayı, bir belgeyi 
getiriniz, beraber üstüne gidelim. Arkadaşlar, vatandaş o kadar saf mı ki daha ucuz daire var da gidip 
kooperatiften alıyor? Kooperatifin sattığı daireler, özet olarak sonuna gelelim Başkan’ım. Kooperatif, 
yan taraftaki müteahhidin neredeyse yarı fiyatına, 3’te 2 fiyatına sattığı için vatandaşa cazip geliyor, 
vatandaş gidip alıyor. Ve dua edelim hep birlikte gidip denetlemesini de yapalım Başkan’ım. Bu 
inşaatların bu rakamlara bitmesi için elimizden geleni yapalım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Gel yarın Gaziemir’e gidelim. Mustafa Bey var mısınız?  
MECLİS BAŞKANI: Tamam. 
İRFAN ÖNAL: Evet, gidelim. 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar… 
İRFAN ÖNAL: Tamam sizinle gideriz.  
MECLİS BAŞKANI: Özgür Bey… 
İRFAN ÖNAL: Sizinle beraber gidelim 
MECLİS BAŞKANI: Özgür Bey Özgür Bey… 
İRFAN ÖNAL: Varım Başkan’ım. 
MECLİS BAŞKANI: Özgür Bey… 
İRFAN ÖNAL: Tamam. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Hatip, Sayın Hatip… 
İRFAN ÖNAL: Ben şunu söylüyorum Başkan’ım. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Bunun demagojisini yapmaya gerek yok. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun buyurun buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Tespit ettiğiniz bir bulgu varsa beraber üstüne gidelim. Ama yoksa da gelip de 
burada neler oluyor? 
ÖZGÜR HIZAL: Tamam, yarın Gaziemir’e gidelim. 
İRFAN ÖNAL: 60 bin metrekare inşaat bunu söylemiyorlar. 260 milyona bir iş verilmiş. Yeni şirket 
260 milyona işi nasıl alıyor? 60 bin metrekareyi, daha metrekaresi 4 bine gelmiyor. Yarın fiyat 
artacak, doğal olarak artacak. 2 yıl öncesinde… Bu evet, TL bu kadar değer kaybetmeden inşaat 
metrekaresi 5 bin, 6 binlerdeydi 2 yıl önce. Şu an inşaat metrekaresi 20 bine geldi. 2 yılda, inşaatın 4 
katına çıkmasının sebebi yine biz değiliz. Ama alıp oradan bir kelimeyi, burada işte yetkiden bir 
cümleyi, orada verilen işte bir taşeronun yaptığını birleştirip, “İşte Büyükşehir, Tunç SOYER’in 
yaptığı.” Ne yapmış arkadaşlar? Sizin bence yapmanız gerekeni bugün İzmir Büyükşehir Belediyesi 
yapıyor. Kendi imkânlarıyla bir yaklaşık 5 bin konutu dönüştürmeye çalışıyor. Ve biz bunları 
söylediğimizde kendi yaptıkları hizmetleri İzmir Büyükşehirle kıyaslayarak, “Biz şunu yaptık, bunu 
yaptık.” Biz Türkiye Cumhuriyeti’nin merkez bütçesiyle yarışmıyoruz ki. Bizim  İzmir’den giden 
vergilerin daha % 6’sı geliyor. Siz, geriye kalan % 94 dâhil olmak üzere 81 ilden aldığınız vergilerle 
bunları yapıyorsunuz. Kimse kendi babasının parasıyla bunları yapmıyor. En nihayetinde Sayın 
Başkan’ım, içimiz şu noktadan rahat; biz üretimde de yapımda da kooperatifçiliği savunuyoruz. 
Kooperatifçiliğin bir dayanışma modeli olduğunu düşünüyoruz. Varsa yanlış beraber üstüne gidelim. 
Değilse belli müteahhitleri zenginleştireceğimize kooperatifleri büyütelim diyorum. Teşekkür 
ediyorum. (10 dakika 8 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, çok teşekkür ederim. Değerli Arkadaşlar… 
ERHAN ÇALIŞKAN: Çok kısa bir söz istiyorum. 
MECLİS BAŞKANI: Erhan Bey görüyorum, Metin Bey de istiyor, görüyorum. Şimdi Gündem Dışı 
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konuşuyoruz ama yani İzmir’in önemli bir problemini de aslında burada muhalefetiyle, 
iktidarıyla tartışma imkânına sahip olabiliyoruz. Görülüyor ki aslında şu Oturum’da, şurada 
yaptığımız Gündem Dışı Konuşma değil artık. Bu basbaya İzmir’in gündemindeki bir maddi tartışma 
ihtiyacından mı hâsıl oluyor onu bilmiyorum. Bununla ilgili eğer… Ben uzun zamandır Meclis’i 
yönetiyorum, bu Gündem Dışı maddelerde hep aynı konunun bu şekilde dile gelmesinden bir 
rahatsızlık duymuyorum. Çünkü söz hakkının kutsal olduğunu bilen bir adamım. Ama yani ihtiyacın 
ne olduğunu anlamaya çalışıyorum. Şimdi bütün, döndüm tutanaklara baktım geçmiş okudum. Aynı 
şeyler, aynı şekilde söylenip duruluyor. Bu kötü bir şey değil. Yani siyaset böyle bir şey. 
ÖZGÜR HIZAL: Yeni isimler çıkıyor. 
MECLİS BAŞKANI: İsimler de çıkabilir doğrudur, çıkar ama ararsanız daha bin tane isim de çıkar 
yani mesele o değil. Yani bunun konuşulma ihtiyacının Gündem Dışı Meclisin maddeleri arasında 
önemli bir yer işgal etmesinden bahsediyorum. Dolayısıyla burada öyle şeyler söyleniyor ki ben 
Gündem Dışında yani Gündem Dışı maddelerinde çok açıktır yani işte 10 dakikada toparlıyoruz ve 
ikinci sözü Gündem Dışında zaten vermiyoruz ama bir gündem olarak konuşulduğu için bir gündem 
olarak konuşulduğu ve cevap verilmesi gerektiği için… Yani teknik bir cevaptan bahsetmiyorum, 
teknik bir cevap olsa onu Çarşamba da Cuma da verebiliriz. Ama… 
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey’e söz mü vereceksiniz?  
MECLİS BAŞKANI: Hayır hayır, Metin Bey’e söz vereceğim önce. Ona da 2. kere talep etti, ona da 
vereceğim. Dolayısıyla, konuyla bu anlamda bugün, bu Özgür Bey’in özellikle yeni ortaya koyduğu 
iddialar burada cevap verilmesi gerektiren bir noktaya hâsıl olduğu için bu artık gündem dışı 
olmaktan çıktı arkadaşlar. Belki belki hakikaten bunu konuşup Grup Başkan Vekilleri bir ara gelip, 
sadece bu gündemle özel bir oturum yapılıp, 5 saat 10 saat 100 saat konuşalım ve neyse… İzmir 
Halkı zaten bizi dinliyor, İzmir Halkı zaten bununla ilgili bir kararı kendi süzgecinde değerlendirip 
karar alabilecektir. Bazı konularda bizim zaten birbirimizi ikna etme şansımız bu Meclis’te gereği de 
yok, şansımız da böyle bir imkân da yok yani. Öyle aslolan  vatandaşın bu konuda ne düşündüğüdür. 
O açıdan Metin Bey buyurun size vereceğim, Erhan Bey size vereceğim, sonra Murat Bey’e 
vereceğim. Evet, buyurun. 
METİN YAŞAR: Sayın Başkan’ım teşekkür ederim, iyi akşamlar diliyorum. Şimdi köyün birinde 
fakir bir aile var. Oğulları askerden geliyor ama evlendiremiyorlar. Oğlan çok ters davranmaya 
başlıyor. Ayakkabıları tekmeliyor falan. Sonra anneyle baba tek göz odada konuşurken işte varımız 
yoğumuz var. Affedersiniz, “Bir eşeğimiz var, bunu satıp bu oğlanı everelim yoksa 
kurtulamayacağız” diyorlar. Oğlan bunu duyunca deli gibi çalışmaya başlıyor, koşturuyor, bütün 
işleri görüyor. Ama aradan aylar geçiyor, hala evlilikle ilgili bir durum gelişmiyor, sonra oğlan 
dayanamıyor. Diyor ki; “Yahu anne bizim,” affedersiniz, “Şu eşek meselesi ne oldu?” diyor. Şimdi 
biz Kemalpaşa’da 10 metrelik bir yoldan başladık Sayın Başkan’ım. Hastane inşaatına geldik. 8 
aydır, 10 metrelik bir köprüyü yapamadık, 10 metrelik bir köprü. Gerçekten burada bu Meclisin 
sıkıntısı olmayabilir ama biz Kemalpaşa’da sokakta yürüyemiyoruz Başkan’ım. Bütün arabalar hasar 
gördü, cenazemize gidemiyoruz. O yol çok mühim bir yol, ana arterlerden birisi. Yani bunu getirip 
şimdi hastane inşaatına bağladığımızda biraz Beyefendinin dediği gibi sapla samanı karıştırmış 
oluyoruz. Bir de İrfan Bey’e şunu da sormak isterim Sayın Başkan’ım; Hastanenin, 1 yıllık hastane 
için yapanlara ödenen paranın hastane inşaatı boyutunda olduğunu söylüyor. Ama “İhale şartlarını biz 
bilmiyoruz, ulaşamıyoruz.” diyor. Bunu merak ettim, takıldım. Bizim 10 yıldır Kemalpaşa’da 
Belediye Başkan Yardımcılığı yapan Sayın Mehmet Bey şimdi gitti, Kemalpaşa’ya yapılan 
hizmetlerden bahsetti. Ama yine Nif Çayı’nın sorumluluğunu almadılar Sayın Başkan’ım. Nif 
Çayı’nın bahsettiği, organizenin içindeki yerden bahsetmiyoruz biz. Bize cevap verecek olanlar için 
de söylüyorum Soru Önergesinde. Nif Çayı’nın, organizenin içinde olan yerde siz de o müteşebbisin 
üyesisiniz. Orada arıtması var zaten. Konu, İzmir Büyükşehir Belediyesini ilgilendiren kısımda siyah 
kimyasal akıyor, hayvanlar ölüyor, canlılar ölüyor ve biz o derede artık zehir saçıyor diye 
düşünüyoruz. İnsanların sıkıntısı bu. Teşekkür ediyorum. (2 dakika 49 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, Metin Bey çok teşekkür ederim. Erhan Bey buyurun, buyurun. 
ERHAN ÇALIŞKAN: Sayın Başkan, Değerli Arkadaşlar, şimdi “Şeytan detayda gizlidir.” diye bir 
deyim var güzel Türkçemizde. Şimdi kooperatifçilik, tabii ki bir dönem Türkiye’de yapılaşmanın 
temel taşlarından birisi oldu. Ancak kooperatifçilikte çok önemli bir şey vardır. Şimdi bakın 
arkadaşlarım ifade etmiyorlar. Kooperatifçilik modelinin çok iyi olduğunu söylüyorlar. Ancak 
kooperatifçilik modelinde çok ince bir çizgi vardır. Şimdi kooperatifi kaç kişiyle kurdunuz? 10 
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kişiyle kurdunuz. Kurduğunuz 10 kişiyle 7 kişilik yönetimi oluşturdunuz, 4 yıllığına yönetimi 
oluşturdunuz.  Daha sonra aldığınız ilanlarla… Çünkü ben Örnekköy’e gittim. Örnekköy’deki 
daireler, projelerden bir tanesine üye olmak için bütün dokümantasyonu istedim, bende var. 
İstiyorsanız, merak ediyorsanız bir dahaki bir dahaki Oturuma getireyim. Şimdi siz şunu 
demiyorsunuz, kooperatifin aldığı kararları Genel Kurul Kararlarını, Yönetim Kurulu Kararlarını üye 
yaptığınız ve parasını topladığınız insanlara göstermiyorsunuz. İşin yürüyüşü, ihaleyi nasıl 
yaptığınızı anlatmıyorsunuz. Çünkü Genel Kurul 4 sene sonra. Eğer siz, bu insanları önce üyeleri 
alsaydınız, 500 kişiyle yeniden Genel Kurul yapıp, bu 500 kişi içerisinden yeni bir yönetim 
seçseydiniz işte sizin o burada adı geçen arkadaşlar çok merak ediyorum o Yönetim Kurulunda 
olabilecekler miydi? Şimdi buradaki işin… Hani “şeytan detayda gizlidir”in en önemli noktası burası. 
Eğer arkadaşlarımız kalkıp deseydi; “Kardeşim biz kongreyi 500 kişiden para topladık, bu insanlarla 
da kongreye gittik ve yönetimi belirledik.” deseydi burada bizim muhalefete konuşacak hiçbir konu 
kalmazdı. Savunacak bir şey de kalmazdı. Hani “İzmirli aptal mı?” deniyor ya İzmirli aptal değil, 
İzmirli sadece Büyükşehir Belediyesinin sözüne güveniyor. Çünkü burada garantör sizsiniz. Çünkü 
her yerde Belediye Başkanı diyor ki; “Bu proje benim projem.” diyor. Eğer siz böyle bir garantiyi 
veriyorsanız ama bu “Şeytan detayda gizli” sözünün açıklaması olan bu püf noktasını yapmıyorsanız 
söylediğiniz hiçbir şey inandırıcı değil ama bu işi bilenler için inandırıcı değil. Eğer gerçekten bu 
kadar netse… Hani, “Üstüne hep beraber gidelim.” diyorsunuz ya bakın, gerekirse kooperatifleriniz 
bir güven tazelesin yönetimleri. Bütün üyelerle bir kongre yapın. Hadi görelim, hodri meydan. 
Madem bu kadar açıksınız, madem bu kadar şeffafsınız kongre üyeleriyle… Toplayın bütün üyeleri 
bir kongre yapın yönetimleri bir görelim. Yani çok açık ve net söylüyorum. O zaman ben de üye 
olurum. Beni buraya üye olmaktan alıkoyan tek şey buydu. Çünkü benim sorduğum sorulara cevap 
vermediler stantta. Sordum; kongrenizi yaptınız mı, ne zaman yapacaksınız? Bilmiyorum. Biz bilgi 
alabilecek miyiz? Soruyoruz, cevap vermiyorlar. Elimiz, elime bir tane not verdiler anlatan 
arkadaşlar, “İşte burada yazıyor.” O kâğıt üzerindekini anlatıyorlar. Şimdi ben bir İzmirli olarak 
bunları merak ediyorum. Belediye Meclis Üyesi olarak siyaseten değil. Bunu yapmaya açıksanız 
buyurun açın, kooperatiflerin kongresini yapın, güven tazeleyin, biz de susalım. Teşekkür ediyorum. 
(4 dakika 11 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, çok teşekkür ederim. Sayın AYDIN buyurun. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sizin Grup Başkan Vekiliniz konuşuyor… 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar lütfen, Sayın AYDIN buyurun. 
MURAT AYDIN: Ağabey az önce söyledik… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS BAŞKANI: Metin Bey’e vererek değiştirdik. 
ÖZGÜR HIZAL: Öyle mi? 
MECLİS BAŞKANI: Evet, ilk sözü Metin Bey aldı. İlk taşı o attı. 
ÖZGÜR HIZAL: Vermeseydiniz… 
MECLİS BAŞKANI: Ama olur mu, istedi bir kere artık yani. Buyurun. 
MURAT AYDIN: Şimdi… 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
MURAT AYDIN: “Soru sorduk, cevap istedik.” dedikleri için… 
MECLİS BAŞKANI: Aynen. 
MURAT AYDIN: Cevap vermek için başka…  
MECLİS BAŞKANI: Buyurun buyurun… 
MURAT AYDIN: Bir polemik yapmak… 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun buyurun Sayın… 
MURAT AYDIN: Hakan Bey, dilediğinizi yapabilirsiniz. Eğer sorularınıza cevap vermemi 
istemiyorsanız oturacağım.  
HAKAN YILDIZ: Hayır, genelde programınız var… 
MURAT AYDIN: Peki, oturuyorum o zaman. 
HAKAN YILDIZ: Çarşamba günü… 
MECLİS BAŞKANI: Yok yok, hayır.  
MURAT AYDIN: Ama…  
MECLİS BAŞKANI: Sayın AYDIN, Sayın AYDIN buyurun. Değerli Arkadaşlar… 
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MURAT AYDIN: Değerli Arkadaşlar… 
MECLİS BAŞKANI: Ben söz verdim 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım,  
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
MURAT AYDIN: Değerli Meclis Üyeleri. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
MURAT AYDIN: Hepinizi saygıyla selamlıyorum. Şimdi, sondan başlayayım. Hani Erhan Bey’i 
tanımasam meselelerini titizlikle çalışmak konusundaki gayretine… 
MECLİS BAŞKANI: Erhan Bey gitti galiba. 
MURAT AYDIN: Gitti galiba…  
MECLİS BAŞKANI: Evet. 
MURAT AYDIN: İşte böyle böyle oluyor. Şimdi diyor ki Sayın Erhan ÇALIŞKAN; “4 yılda bir 
Genel Kurul yapıyorsunuz.” Sayın ÇALIŞKAN Kooperatifler Kanunu açık. Kooperatifler her yıl 
Genel Kurul yapar. 
SALONDAN: Geldi, geldi Erhan Bey. 
MURAT AYDIN: Geldiniz mi?  
MECLİS BAŞKANI: Erhan Bey, buyurun. 
MURAT AYDIN: Her yıl Genel Kurul yapar, Kooperatifler Kanunu açıktır. İkincisi… 
ERHAN ÇALIŞKAN: Seçimli Genel Kurul yapmıyorsunuz… 
MURAT AYDIN: İzin verin efendim, izin verin, izin verin anlatayım. Kooperatifler Kanunu 
gereğince bütün yöneticilerin, bütün üyelerin özür dilerim, belli sayıları toplamak kaydıyla 
Olağanüstü Genel Kurul, Seçimli Olağanüstü Genel Kurul yapma yetkisi vardır. Şimdi İrfan Bey kaç 
Meclistir bunu anlatmaya çalışıyor. Kooperatifler, şirketlerdeki gibi büyük hissedarın konuştuğu 
yapılar değildir. Her bir kooperatif üyesinin 1 oy hakkı vardır. Ve bir kişi sadece 1 üyelik alabilir. Bu 
yüzden eşitlikçidir, bu yüzden eşitlikçidir. Yani kooperatiflerin 4 yılda bir Genel Kurul yaptığını 
söylemek, Yasaya aykırı bir şey bir kere. İkincisi; yine Kooperatifler Kanunu gereğince her 
Kooperatif Üyesinin, Kooperatif İdaresinden belli belgeleri isteme yetkisi vardır. Şimdi Kooperatifin 
Denetim Kurulu vardır. Bu denetçilerin yetki ve sorumlulukları vardır. Hadi üçüncüsü de şunu 
söyleyeyim, şimdi diyor ki Sayın Meclis Üyesi; “Kooperatifi Genel Kurullu yapsanıza.” Biz mi 
yapacağız? Bu heyet mi yapacak? Biz mi çağıracağız? Aramızda bu kooperatifin üyesi mi var? Bu 
bizim meselemiz değil. Çağrı bizim sorumluluğumuzda değil. Zaten bunu anlatmaya çalışıyoruz her 
Mecliste. Şimdi Sayın Grup Sözcüsü şunu söylüyor; “Ben soruyorum, cevap vermiyor.” Yani Sayın 
YILDIZ her Mecliste cevap veriyorum. Verdiğim cevabı beğenmeyebilirsiniz, yanlış bulabilirsiniz, 
tatmin edici görmeyebilirsiniz. Bu sizin takdirinizdir. Ama cevap veriyorum her seferinde. 
Sözleşmenin hükmünü yanlış yorumluyorsunuz. Yanlış yorumladığınız yerden çıktığınız için de 
yanlış sonuca varıyorsunuz. Bunu anlatıyorum. 
HAKAN YILDIZ: Doğrusunu…  
MURAT AYDIN: Bu sizin bu sizin tartışmanız her seferinde. 
HAKAN YILDIZ: Doğrusunu verin o zaman merak ediyorum… Doğrusunu…  
MECLİS BAŞKANI: Arkadaşlar, Arkadaşlar… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Lütfen.  
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ, Sayın YILDIZ… 
MURAT AYDIN: Değerli Meclis Üyeleri... 
MECLİS BAŞKANI: Arkadaşlar bırakın da bitirelim bakın. Yani İZSU Genel Kurulumuzda var. 
Buyurun lütfen.  
MURAT AYDIN: Ben bir kere daha söylüyorum… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS BAŞKANI: Evet, Sayın AYDIN.  
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım… 
MECLİS BAŞKANI: Siz devam edin. Siz… 
MURAT AYDIN: Dinlemek istemeyene cevap vermek hatasını yaptığım için…  
MECLİS BAŞKANI: Siz bana siz bana konuşun…  
MURAT AYDIN: Ben üzüntülerimi dile getiriyorum. Teşekkür ederim. (4 dakika 6 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Siz bana… Kayıtlara girer, kayıtlara… Sayın YILDIZ lütfen. 
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HAKAN YILDIZ: Samimiyetle soruyorum Allah aşkına samimiyetle... 
 
 
X. İKİNCİ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar… Bir sonraki Meclis Birleşimi 11 
Ekim 2023 Çarşamba günü saat:18.00’da bu salonda yapılacaktır. 
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